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3/2023

v tomto čísle:
•  Z obecního úřadu

•  Školáček

•  Z činnosti spolků

•  Vánoční čas

•  Z historie 

•  Vítání občánků

•  Víte, že …

•  Z redakční pošty
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Z OBECNÍHO ÚŘADU

SLOVO STAROSTY

27.9.2023
Zapisovatel: Jana Komosná
Ověřovatelé: Vojtěch Veselý 
a Ing. Radim Heča
Přítomni: dle prezenční listi-

ny – 11 přítomných

Bod č. 1.
Nabídkové ceny za změny – projekční 
práce (ČOV a kanalizace) fa Solicite 
Nabídkové ceny za změny – projekční 
práce (ČOV a kanalizace) fa Solicite

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- jde o změny, které vznikly během 
stavby. Jde o vývoj během výkopových 
prací.
Cena 192 000,-Kč bez DPH – cena za 
změny v projektu na hlavní stoce Pod 
humnama. Teď cenu snížili na 76 000,-
Kč bez DPH. Je to chyba projektantů.
Ing. Radim Heča – to je ponížení ceny 
o hodnotu přečerpávačky?
Jaroslav Komosný – ne, celkové sní-
žení.
Martin Valihrach – žádal by o zrušení 
položky!
Jaroslav Komosný – je to jejich chyba. 
Měli by položku zrušit. Když by s námi 
projektanti přestali spolupracovat, tak 
to bude špatně hlavně pro nás.
Bc. Petra Winklerová – hodně chyb – 
další vícenáklady, špatné sondy atd.
Mgr. Ilona Zárubová – udělaly chyby. 
Měli by nám peníze ještě vrátit.

Vážení spoluobčané,
předmětem mého příspěvku budou dle očekávání infor-

mace o průběhu stavebních prací na realizaci akce „Kanali-
zace a Čistírna odpadních vod“. V současné době je splaš-
ková kanalizace již položena v celé obci s výjimkou ulice 
pod „Humnana“ (od KD po křižovatku pod školou). Čerpací 
stanice, kterých je celkem 5 jsou již osazené a zbývá je vy-
bavit technologií včetně přípojek elektrické energie.

Na samostatné čistírně odpadních vod také probíhá 
montování technického zařízení. Zbývají opravy komuni-
kací, chodníků a vjezdů, dále se musí vybudovat příjez-
dová komunikace k čistírně (ČOV). Až bude celý systém 
splaškové kanalizace (včetně čerpacích stanic) a ČOV 
plně funkční, začnou se majitelé rodinných domů připojo-
vat na již vybudované přípojky, které jsou zakončeny re-
vizní šachtou. Ke každé přípojce ke splaškové kanaliza-
ci je zpracována projektová dokumentace, kterou majitel 

Z jednání OZ KrumvířZ jednání OZ Krumvíř
Martin Valihrach – fi  VHS chce 150 dní 
navíc kvůli změně projektu. To je jedno 
s druhým.
Mgr. Ondřej Luskač – víc změnových 
listů znamená vyšší náklady pro nás.

Usnesení č. 20/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce pověřuje starostu 
jednáním o ještě větší snížení (zrušení) 
ceny za vícepráce na hlavní stoce Pod 
humnama k akci „Kanalizace a ČOV 
Krumvíř“.

Hlasování č. 3.:
Pro 11: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Lus-
kač, Jaroslav Hrabec, Martin Hrabec, 
Mgr. Ilona Zárubová, Ing. Petra Foret-
níková
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 2.
Příkazní smlouva mezi Obcí Krumvíř 
a fi rmou Alatere profi  s.r.o. na adminis-
traci změnových listů k projektu „Kana-
lizace a ČOV Krumvíř“

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jedná se o Smlouvu s fi rmou Alatere 
profi  s.r.o. na administraci změnových 
listů k projektu „Kanalizace a ČOV 
Krumvíř“, které byly způsobeny chy-
bami projektantů v projektu. V původ-

rodinného domu (RD) obdrží oproti poplatku 2000,-Kč na 
obecním úřadě. (Tento poplatek představuje pouze čás-
tečnou cenu, za kterou se pořídila projektová dokumenta-
ce spojená s inženýrskou činnosti a zákonnými poplatky 
na stavebním úřadu. Skutečná plná cena by činila asi 6-8 
tisíc Kč). Dle vyjádření zástupce zhotovitele je předběžný 
termín napojování RD stanoven na měsíce – červen, čer-
venec, srpen 2024. O konečném termínu budete průběžně 
informováni.

Chtěl bych Vám všem poděkovat za velkou dávku trpě-
livosti a tolerance, která byla a ještě trochu bude za potřebí, 
hlavně při výkopových pracích a opravách povrchů. 

A protože už nám nastal adventní čas, chtěl bych Vám 
všem popřát hodně klidu a pohody, šťastné prožití svátků 
vánočních, dětem bohatou nadílku pod stromečkem a do 
nového roku hodně zdraví, štěstí a úspěchů.

Jaroslav Komosný

ní Smlouvě s fi rmou Alatere profi  s.r.o. 
tato administrace změnových listů 
stavby nebyla uvedena.

Usnesení č. 21/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce schvaluje Příkaz-
ní smlouvu mezi Obcí Krumvíř a fi r-
mou Alatere profi  s.r.o. na administraci 
změnových listů k projektu „Kanalizace 
a ČOV Krumvíř“.

Hlasování č. 4.:
Pro 11: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Lus-
kač, Jaroslav Hrabec, Martin Hrabec, 
Mgr. Ilona Zárubová, Ing. Petra Foretníková
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Umístění zařízení mobilního operátora 
– komunikační vedení a zařízení na bu-
dově KD – návrh nájemní smlouvy

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o Nájemní smlouvu s fi rmou CE-
TIN a.s. ohledně umístění zařízení mo-
bilního operátora O2 na budově KD. 
Energii, kterou spotřebují, jim přefaktu-
rujeme.
Jaroslav Hrabec – bude tam elektro-
měr, podružné měření?
Jaroslav Komosný – ano, bude podruž-
ný.
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Vojtěch Veselý – jakou technologii bude 
vysílač používat (4G, 5G)?
Jaroslav Komosný – jaký je to druh 
neví.
Tomáš Loveček – kdy má být realizace?
Jaroslav Komosný – pokud se Smlouva 
schválí, dá jim vědět a zjistí, kdy pro-
běhne realizace.
Vojtěch Veselý – budou dělat pro vysí-
lač i novou přípojku optiky nebo to bude 
jen zesilovač?
Jaroslav Komosný – půjde jen o zesilo-
vač signálu O2.

Usnesení č. 22/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce schvaluje Nájem-
ní smlouvu mezi Obcí Krumvíř a fi rmou 
CETIN a.s ohledně umístění zařízení 
mobilního operátora na budově KD.

Hlasování č. 5.:
Pro 11: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Lus-
kač, Jaroslav Hrabec, Martin Hrabec, 
Mgr. Ilona Zárubová, Ing. Petra Foretníková
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 4
Rozpočtové opatření č. 10

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují z 68 865 
900,-Kč na 69 921 300,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují z 74 
067 700,-Kč na 94 067 700,-Kč
- Financování je 24 146 400,-Kč

Usnesení č. 23/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce schvaluje Roz-
počtové opatření č. 10.

Hlasování č. 6.:
Pro 11: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Lus-
kač, Jaroslav Hrabec, Martin Hrabec, 
Mgr. Ilona Zárubová, Ing. Petra Foret-
níková
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 5
Výstavba kanalizace a ČOV – opravy 
komunikací po výkopech
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Zhotovitel dodal orientační mapku 
naplánovaných oprav komunikací. Je 
uveřejněna na stránkách Obce Krumvíř 
v záložce ČOV a kanalizace.
- Dnes odpoledne proběhla schůzka 
s ředitelem Správy a údržby silnic Ji-

homoravského kraje. Veškerá doku-
mentace ohledně nové hlavní silnice 
(č. 380) je již propadlá. Oprava hlavní 
silnice (č. 380) se rozdělí do více etap – 
Obec Krumvíř, mimo obec.
- Byly navrženy dvě varianty:
1) Zhotovitel by opravil letos výkopy, 
SÚS by zbytek silnice přetáhla asfalto-
vým povrchem, ale až příští rok. To je 
rychlejší varianta.
2) Kompletní rekonstrukce hlavní sil-
nice (č. 380) (SÚS JMK) v koordinaci 
s opravou přilehlých chodníků (Obec 
Krumvíř).

Ing. Radim Heča – přetáhli by silnici 
asfaltem – životnost 7 až 8 let. Poté na 
nás přijde řada až třeba za 20 let.
Martin Valihrach – udělal by to pořádně. 
Určitě by doporučoval se víc zaměřit na 
projekt.
Jaroslav Komosný – určitě ano. Projekt 
musí ale splňovat všechny normy.
Jaroslav Komosný – zatím je položeno 
zhruba 6 300 m kanalizace a 2 085 m 
veřejných přípojek.
Martin Valihrach – kolik je to procent?
Jaroslav Komosný – kanalizace cca 
75% a přípojek cca 80%.

Martin Valihrach – opravy komunikací. 
Tak jak to dělají, tak to nejde. Nachysta-
jí silnici na asfaltování a asfaltují až za 
měsíc. Měli by silnici nachystat a hned 
asfaltovat! Teď to nachystali u Prokopů. 
Bude se tam kanalizace prodlužovat za 
železniční trať?
Jaroslav Komosný – urgoval p. Proko-
pa a p. Kopeckého zda budou chtít ka-
nalizaci prodloužit.
Jaroslav Komosný – každé pondělí 
probíhá ve 13:30h na OÚ kontrolní den 
ohledně ČOV a kanalizace. Kdo chce, 
může samozřejmě přijít.

Bod č. 6
Žádost o zrušení věcného břemene 
zpětné koupě Obce Krumvíř na p. č. 
1930/34

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o zrušení věcného břemene zpět-
né koupě u p. č. 1930/34.
Mgr. Ilona Zárubová – chtějí dokončit 
dům, ale kvůli věcnému břemeni na po-
zemku si nemůžou vzít hypotéku. Vadí 
to bance.
Jaroslav Komosný – tato podmínka 
byla kvůli tomu, aby někdo pozemek 
nekoupil a dál ho neprodával. Už se to 
řešilo víckrát. Vadí to bance. Jde o Do-
hodu o zrušení věcného břemene. Věří 
tomu, že se dům dostaví.

Usnesení č. 24/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce schvaluje Doho-
du o zániku předkupního práva na p. č. 
1930/34 mezi Obcí Krumvíř a Mgr. Ilo-
nou Zárubovou, Krumvíř 103.

Hlasování č. 7.:
Pro 10: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Lus-
kač, Jaroslav Hrabec, Martin Hrabec, 
Ing. Petra Foretníková
Proti 0, Zdržel se 1: Mgr. Ilona Zárubová

Bod č. 7
Prodej části pozemku č. 78 cca 145 m2 
manželům Boháčovým, č. p. 48

Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o žádost manželů Boháčových 
o koupi části pozemku č. 78 cca 145 m2.
- V intravilánu Obce probíhá přemapo-
vání. Narovnání nepřesností v katastru.

Martin Valihrach – řekli proč to chtějí?
Jaroslav Komosný – aby tam nestály 
auta v jejich vjezdech. Mají tam troje 
vrata.
Mgr. Ilona Zárubová – úplně by se po-
zemku nezbavovala. Je to u kostela. 
Chce tam něco postavit?
Jaroslav Komosný – stavět tam nic ne-
chce.
Mgr. Ondřej Luskač – asi si to vyznačí. 
Dát tam neparkovat vjezd.
Martin Valihrach – parkoviště u kostela 
chybí. Pořád tam auta nestojí. Přední 
části pozemku by se nezbavoval. Boční 
část pozemku by jim prodal.
Jaroslav Komosný – tak se má počkat, 
jak to bude s tím přemapováním?
Martin Valihrach – zkusit se ještě o tom 
pobavit.
Jaroslav Komosný – ještě to probereme.

Bod č. 8
Mobilní rozhlas
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- přihlášených uživatelů je cca 178, vy-
užití přes prázdniny asi 60%, jinak max. 
do 50% z přihlášených uživatelů. Přišla 
faktura na cca 37 000,-Kč. Je to na za-
myšlení, zda jsou vynaložené prostřed-
ky přiměřené k využití.

Ing. Radim Heča – je to duplicitní služ-
ba hlášení. Je k dispozici na stránkách 
Obce. Za něho zbytečné. Hned by služ-
bu vypověděl.
Mgr. Ondřej Luskač – je to o zvyku. Do 
vyhledávače zadat Hlášení Krumvíř 
a jste tam.
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Martin Valihrach – taky by to hned zrušil.
Bc. Petra Winklerová – oslovit víc ob-
čany.
Jaroslav Komosný – bylo to hlášeno, 
zveřejněno na stránkách, ve zpravodaji, 
letáky v obchodě a na OÚ. Není takový 
zájem.
Jaroslav Komosný – volal, zda by nám 
nedali slevu. V podstatě se dozvěděl, 
že slevu již máme.
Bc. Petra Winklerová – byly by dobré 
nové webové stránky.
Vojtěch Veselý – webové stránky tvoří 
např. Martin Sýkora.
Br. Petra Winklerová – nebo Víťa Char-
vát.
Martin Valihrach – poptat víc fi rem nebo 
jednotlivců.

Usnesení č. 25/23/Z 4
- Zastupitelstvo obce schvaluje Výpo-
věď smlouvy s fi rmou Munipolis - zruše-
ní mobilního rozhlasu.

Hlasování č. 8.:
Pro 10: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Mgr. Mi-
chaela Procházková, Ing. Radim Heča, 
Mgr. Ondřej Luskač, Jaroslav Hrabec, 
Martin Hrabec, Mgr. Ilona Zárubová, 
Ing. Petra Foretníková
Proti 0, Zdržel se 1: Vojtěch Veselý

Dotazy, podněty a připomínky
Bc. Petra Winklerová – byla oslovena fi  
Tespra Hodonín kvůli svozu tříděného 
odpadu, tak jak se zastupitelstvo na mi-
nulé schůzi domluvilo?
Jaroslav Komosný – zatím nikoho ne-
oslovil, osloví fi  Tespra Hodonín nyní 
a udělá se pracovní zastupitelstvo skrz 
odpadové hospodářství.
Vojtěch Veselý – poptat víc fi rem. Vy-
tvoří návrhy systému.
Jaroslav Komosný – každá fi rma si to 
odprezentuje zvlášť.
Mgr. Ilona Zárubová – zatím přišlo 236 
odpovědí na zveřejněný Dotazník k vy-
užití prostor starého koupaliště. Hodně 
lidí řeší vybudování parkoviště vedle 
COOP Jednota, nepořádek na pozem-
ku naproti hasičce.
Jaroslav Komosný – Vítek Valihrach to 
s fi  VHS řeší.
Mgr. Ilona Zárubová – nevíme jaký má 
s pozemkem záměr?
Jaroslav Komosný – chtěl tam stavět 
byty, pak pozemek prodával i s projek-
tem.
Ing. Petra Foretníková – občané tam 
odhazují odpadky, i do naší zahrádky. 
Měl by se tam umístit odpadkový koš.

Jaroslav Komosný – koš se tam dá.
Ing. Radim Heča – co kdyby to Obec 
koupila?
Jaroslav Komosný – je to o ceně. Teď 
se řeší ČOV.
Mgr. Ilona Zárubová – trochu to tam 
upravit, zaset luční květy.
Vojtěch Veselý – je to soukromý poze-
mek. Nemůžeme říkat jak s ním zachá-
zet.
Ing. Radim Heča – rozhrnout hlínu a za-
set trávu.
Mgr. Ilona Zárubová – v dotazníku se 
řešila i knihovna – málo peněz. Udělat 
statistiku kolik lidí do knihovny chodí 
a kolik knížek paní knihovnice nakupu-
je.
Dále se v dotazníku řešilo pískoviště 
u fotbalového hřiště.
Bc. Petra Winklerová – nikdo to nebude 
zadělávat.
Jaroslav Komosný – konstrukce je dře-
věná?
Mgr. Ondřej Luskač – chtělo by to i stí-
nění.
Mgr. Ilona Zárubová – vysadit na sta-
dioně víc stromů. Je tam málo stínu.
Martin Valihrach – trochu ty stromy kon-
trolovat. Uschlé odstranit a za ně vysa-
dit nové.
Jaroslav Komosný – stromy jsou vysa-
zené na Bohumilice, k železniční trati 
mělo zahradnictví Pilát vysadit lípy, ale 
dal tam ořechy. 3 ořechy někdo poničil 
– oloupal kůru. Dřív tam byly mandloně. 
Na stadioně někdo zlomil lípu.
Ing. Radim Heča – co koupaliště?
Mgr. Ilona Zárubová – občané chtějí 
biotop nebo koupaliště. Bylo by to su-
per. Nebo navrhovali u-rampu, hřiště 
na kolečkové brusle. Na dětské hřišti 
opravit průlezku loď – jsou tam uvolně-
né latě.
Vojtěch Veselý – jak dopadly hody?
Jaroslav Komosný – sepíšeme a pošle-
me do e-mailů.
Vojtěch Veselý – a přístavba školky?
Jaroslav Komosný - přístavba školky se 
řešila na radě. Není kapacita dětí. Dle 
výhledu bude dětí další roky méně. Ka-
pacita nebude již vyčerpána.
Martin Valihrach – úplně by to nezatra-
coval.
Mgr. Michaela Procházková – klimatiza-
ce a solární panely na škole, aby se to 
zařadilo do rozpočtu na příští rok. Udě-
lat poptávky u fi rem.
Jaroslav Komosný – na KD, na ČOV 
a OÚ – sdílená solární sestava. Ani by 
to tolik nestálo, bylo by to vhodné.
Martin Valihrach – nechápe to horko 
v nové přístavbě ZŠ. Je to nová stavba 

špatně odizolovaná? Děti jsou háklivé 
na klimatizaci.
Vojtěch Veselý – co obecní bytovka, ně-
kdo tam odešel?
Jaroslav Komosný – ano, p. Urban 
ukončil nájem k 31.8.2023 Záměr na 
pronájem je vyvěšen.
Vojtěch Veselý – prodejna PENNY – ne-
jsou tam slibované prostory pro služby.
Jaroslav Komosný – ano, v projektu 
byly prostory uvedeny, ale nejsou tam.
Vojtěch Veselý – ČOV budeme provo-
zovat sami?
Jaroslav Komosný – existují fi rmy, které 
buď dělají garanta nebo službu. My bu-
deme ČOV provozovat. Na ČOV v Klo-
boukách u Brna se bude hledat zaměst-
nanec na půl úvazku a na půl úvazku by 
pracoval na ČOV v Krumvíři.
Ing. Radim Heča – musí být technicky 
zdatný. Vše je řízené počítačem. Je po-
třeba sepsat, co všechno bude takový 
člověk dělat.
Vojtěch Veselý – od dubna má probí-
hat zkušební provoz ČOV. Měl by se 
vyvěsit inzerát na zaměstnance. Může 
být i na plný úvazek (ČOV + práce na 
OÚ). Dřevostavba za kostelem – pro-
dávají cca za 1 200 000,-Kč. Zkusit 
kontaktovat majitelku, zda by nesle-
vila, aby to Obec mohla koupit. Zlep-
šení vzhledu sklepní uličky. Případně 
parkovací místa a zázemí pro sklepy 
(veřejné posezení, WC).
Martin Valihrach – musela by to být 
hodně dobrá cena.
Mgr. Ilona Zárubová – dát na hřbitov 
TOI TOI, veřejný záchod, alespoň na 
dušičky.
Jaroslav Komosný – záchody v obřadní 
síni jsou. Musely by se nechat otevřené.
Martin Hrabec – v obci by mohl být ban-
komat.
Ing. Radim Heča – bankomat České 
spořitelny je v Kloboukách u Brna a na 
Čejči. Sem bankomat nedají. Stojí to 
hodně peněz hlavně banku.
Jaroslav Komosný – zkusí oslovit ban-
ky.
Ing. Petra Foretníková – má Obec na-
smlouvaný útulek pro nalezence psů 
a koček?
Jaroslav Komosný – ne nemáme.
Tomáš Loveček – kolem jejich domu je 
velký provoz kamionů na Brumovice. Je 
tam značka Zákaz vjezdu nad 6,5t. Mají 
jezdit po hlavní na Terezín.
Martin Valihrach – jsou to hlavně cizinci, 
je to důsledek navigací. Zkusit oslovit 
fi rmy spravující navigace a toto nahlá-
sit. Zeptat se na Policii ČR, dopravní 
v Hustopečích.
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Výzva Sboru pro občanské záležitostiVýzva Sboru pro občanské záležitosti
Maminky narozených dětí (občanů Krumvíře), přihlaste 

se na Obecní úřad na obřad Vítání občánků, telefonní číslo 
519 419 321, e-mail: podatelna@krumvir.cz. Kdo má o ob-
řad zájem musí vyplnit formulář „Souhlas se zpracováním 

osobních údajů pro účely vítání občánků“, který je k dispozi-
ci na webu www.krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu 
Krumvíř. Bližší informace získáte na podatelně Obecního 
úřadu nebo u p. Michaely Procházkové.

Jubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulářJubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulář
Sbor pro občanské záležitosti navštěvuje občany obce 

– jubilanty ve věku 80, 85, 90 až 100 a více let s blahopřá-
ním k jejich výročí.

Občané, kteří dosud nejsou v evidenci, v roce 2023, 
2024 dovrší výše uvedené jubileum a mají zájem o osob-
ní návštěvy členů Sboru pro občanské záležitosti spojené 

s gratulací a předáním dárkového balíčku, musejí vyplnit 
formulář „Souhlas se zpracováním osobních údajů pro 
účely blahopřání jubilantům“. Ten je k dispozici na webu 
www.krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu Krumvíř.

Bližší informace získáte na podatelně Obecního úřadu 
nebo u p. Michaely Procházkové.

PRAKTICKÉ INFORMACE
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SOCIÁLNÍ OKÉNKO

Diakonie ČCE - středisko BETLÉMDiakonie ČCE - středisko BETLÉM

Služba osobní asistenceSlužba osobní asistence

I pečující potřebují péči
Diakonie Betlém podává pomoc-

nou ruku všem, kteří doma pečují 
o své blízké

V České republice žije něko-
lik stovek tisíc osob, které chodí do 
zaměstnání, starají se o své rodiny 
a navíc ještě tzv. neformálně peču-
jí o své blízké. V Diakonii BETLÉM 
dobře víme, jak náročná pro ně tato 
situace je, a proto podáváme všem ne-
formálně pečujícím z našeho regionu 
pomocnou ruku.

Kdo jsou neformálně pečující
Termínem „neformálně pečující“ 

jsou označováni lidé, kteří se starají 

V životě člověka přijdou chvíle, kdy už nedokáže zvlád-
nout vše sám. Ať už se jedná o přípravu jídla nebo o cestu 
k lékaři, či později potíže se samoobsluhou, zejména v ob-
lasti osobní hygieny či zajištění chodu domácnosti. Prvním 
řešením je vždy spolupráce s rodinou. Je ale jasné, že ze-
jména tam, kde jsou členové domácnosti zároveň zaměst-
naní a mají třeba ještě svoje malé děti, tak i když je vůle, 
nastávají okamžiky, kdy je současná péče o blízkého pří-
buzného komplikovaná, či dokonce nemožná.

V těchto případech stojí za zvážení, zda by nebylo lepší 
využít kvalifi kované pomoci terénní sociální služby, což 
by usnadnilo život všem zúčastněným. Jak tomu, o koho se 
bude pečovat a může díky tomu co nejdéle zůstat ve svém 
přirozeném prostředí, na které je zvyklý, tak pečujícím, kte-
rým se sníží míra stresu způsobená přetlakem sociálních 
rolí – zaměstnanec, rodič, dítě, pečující…

Terénní služba osobní asistence je sociální službou 
dle zákona 108/2006 Sb., o sociálních službách a je tím pá-
dem zpoplatněna. Cena osobní asistence je stanovena dle 
§ 5 odst. 2 vyhlášky 505/2006 Sb. a její maximální výše je 
tak v současné době zakotvena na 155 Kč za hodinu.

Co přesně tato služba obnáší a pro koho je určena?
Služba je zaměřena na pomoc lidem se sníženou so-

běstačností z důvodu věku, chronického onemocnění nebo 
zdravotního postižení, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné 
osoby:

· seniorům se sníženou soběstačností
· dospělým lidem se zdravotním postižením
· lidem chronicky nemocným
· lidem po úraze

Tato služba zahrnuje:
Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní 

osobu - oblékání, přesuny (např. lůžko-vozík), úprava odě-
vu, vlasů, večerní ukládání aj.

Pomoc při osobní hygieně - mytí (včetně mytí na lůž-
ku), koupání/sprchování dle individuálních podmínek, péče 

o své stárnoucí rodiče, hendikepo-
vané nebo nemocné dítě, partnera 
nebo další rodinné příslušníky závislé 
na pomoci druhého. Velmi často se 
v rolích těchto pečovatelů ocitají ženy – 
dcery, matky, manželky. Kromě práce 
v zaměstnání a domácnosti si tak na 
svá bedra nakládají další zátěž. Na-
prostá většina těchto pečovatelek se 
snaží svou situaci zvládat. Vždyť je 
přece přirozené, že se postarají o své 
blízké. Tato nadměrná zátěž si však 
velmi brzy začne vybírat daň v podobě 
fyzického a psychického vyčerpání. 
Bohužel není výjimkou, když pečující 
musí opustit své zaměstnání nebo 

o ústa, oči, uši, přesuny na WC, stříhání nehtů na rukou 
i nohou aj.

Pomoc při zajištění stravy - pomoc při přípravě stravy 
dle individuálních požadavků uživatele (snídaně, svačina, 
oběd, svačina, večeře), podávání a porcování stravy, po-
dávání stravy v obvyklém denním režimu uživatele ve for-
mě dle zvyku uživatele (porcování na kousky, mletí, úprava 
kaše apod.), příprava a podání nápojů.

Pomoc při zajištění chodu domácnosti - zajištění a do-
náška malého nákupu, provedení běžnéhodrobného den-
ního úklidu (mytí nádobí, zametání, mytí podlahy, zalévání 
květin), praní prádla v domácnosti uživatele v automatické 
pračce, sušení prádla, žehlení. POZOR! Osobní asistence 
neprovádí rozsáhlé generální a sezónní úklidy domácností.

Výchovné, vzdělávací a aktivizační činnosti - do-
provod do školy, na kurzy, do spolků a zájmových aktivit. 
Pomoc při naplňování volného času dle individuálních přá-
ní- procházky, předčítání knih, drobné ruční práce, povídání 
a naslouchání...

Zprostředkování kontaktu se společenským pro-
středím - doprovod při zajišťování běžných věcí, doprovod 
na kulturní akce (např. koncerty, divadelní představení), do-
provod na návštěvy rodiny, přátel...

Naplňování duchovních potřeb - doprovod do kostela 
a asistence během bohoslužeb, zprostředkování duchovní 
péče (návštěva kněze, kazatele, pastora v domácnosti), 
společná modlitba, předčítání z Bible 

Nestyďte se o pomoc požádat, pokud jste se dosta-
li do životní situace, která ji vyžaduje. Služba probíhá 
v domácím prostředí přímo u klienta doma.

Sociální okénko pro vás připravuje organizace Gira-
sole, sdružení pro pomoc a rozvoj, z.s.

Poliklinika Hustopeče, Hybešova 1417/5, 693 01 Husto-
peče, www.girasole.cz.

Pokud máte konkrétní dotazy, týkající se tísňové 
péče, kontaktujte:

tel.: 775 480 954, e-mail: hrazdirova@girasole.cz

zkrátit zaměstnanecký úvazek, což 
vede k omezení příjmů a dalšímu 
znevýhodnění pečující osoby.

Nestyďte se přijmout pomoc
V Diakonii BETLÉM máme s péčí 

o potřebné dlouholeté zkušenos-
ti a rádi se o ně podělíme. V portfoliu 
našich služeb proto najdete i služby 
zaměřené na pomoc neformálně peču-
jícím osobám. Pokud se rozkoukáváte 
v nové situaci, neváhejte využít naši 
Poradnu, která sídlí v na Odstrčilově 
vile v Kloboukách u Brna. Poradíme 
vám, jak zvládnout péči o blízkého 
člověka po stránce odborné a sociální, 
jaké vhodné kompenzační pomůcky 
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pořídit nebo jak požádat o příspěvek 
na péči. Využívat služeb poradny 
můžete opakovaně a to zcela zdar-
ma. Hodit se vám může také půjčovna 
kompenzačních pomůcek, kde vám na 
základě aktuálního ceníku nabízíme 
možnost vypůjčení chodítek, vozíků, 
stoliček do sprchy nebo nájezdových 
ližin na schody. Půjčovnu najdete 
rovněž v Kloboukách u Brna.

Myslet i na sebe není hřích
Podle statistik poskytují neformál-

ně pečující 70–90 % veškeré sociální 
a zdravotní dlouhodobé péče v České 
republice. Neformální péče tak má 
velký ekonomický, ale i společenský 
přínos, přesto zůstává nedoceněná 
a netěší se ani dostatečné podpoře 
ze strany státu. Jestli i vy patříte k této 
početné, ale téměř neviditelné skupině, 
nebojte se přiznat si, že potřebujete 
čas od času na chvíli zvolnit. Také 
v tomto případě naleznete oporu v Dia-
konii BETLÉM.

Na Odstrčilově vile v Kloboukách 
u Brna nabízíme pobytové i am-
bulantní odlehčovací služby pro 
dospělé osoby se zdravotním hen-
dikepem a pro seniory. V praxi tato 
služba funguje tak, že ve chvíli, kdy 
doma pečujete o seniora a potřebujete 
vyřídit neodkladné záležitosti, vyležet 
angínu nebo odjet na dovolenou, 

svěříte osobu, o niž doma pečujete, do 
péče Odstrčilovy vily. V klidném a bez-
pečném prostředí, kde panuje rodinná 
atmosféra a je dbáno i na dostatečnou 
aktivizaci klientů, se vašemu dědečkovi 
nebo babičce bude jistě líbit. Zůstat 
zde může pár dnů nebo třeba měsíc. 
Je možné využít i ambulantní formu 
této služby, kdy seniora ráno přivezete 
a odpoledne si jej vyzvednete.

Jsme tu pro vás
Neformální péče bývá dlouhodo-

bou záležitostí. Může trvat několik 
měsíců, ale také několik let nebo de-
setiletí. Je proto důležité připravit se na 
běh na dlouhou trať. Možnost chodit 
do zaměstnání, čas 
na osobní záležito-
sti nebo koníčky či 
jen možnost udělat si 
volné odpoledne by 
měla být pro pečující 
samozřejmostí.

Motto Diakonie 
zní: „Pomoc má mno-
ho tváří.“ Proto se 
snažíme pomáhat ne-
jrůznějšími způsoby 
všude tam, kde vidíme, 
že je to potřeba. Naše 
práce je podložena 
více než třiceti lety 
zkušeností a posky-

tované služby se snažíme stále zk-
valitňovat a rozšiřovat v souvislosti 
s poptávkou v našem regionu. Radost 
a spokojenost našich klientů jsou pro 
nás na prvním místě.

V případě zájmu kontaktujte pra-
covnice poradny a půjčovny v pra-
covní dny v době od 10 do 14 hodin. 

Poradna pro pečující, Klobouky 
u Brna: 732 694 748, vila@betlem.org 

Půjčovna kompenzačních po-
můcek, Klobouky u Brna: 

605 158 968, pujcovna@betlem.org 
Odlehčovací služby – Odstrčilova 

vila, Klobouky u Brna: 739 244 837, 
vila@betlem.org
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ŠKOLÁČEK

Mateřská škola

Nový školní rok v Mateřské škole /od září do prosince/Nový školní rok v Mateřské škole /od září do prosince/
Zveme Vás tímto příspěvkem na 

takové malé ohlédnutí za začátkem 
školního života v naší MŠ. Prázdni-
ny nám utekly jako voda a měsíc září 
zaklepal na dveře. Ve školce jsme za-
čaly připravovat třídy pro děti. Snažily 
jsme se vytvořit pohodovou atmosfé-
ru a usměvavé paní učitelky přivítaly 
jak stávající, tak i nové děti. V letoš-
ním školním roce nastoupilo celkem 
18 dětí, 15 nových dětí a další 3 jsou 
sdílená místa. Předškoláků máme 24. 
Září je opět plné nových zkušenos-
tí, poznávání, získávání vědomostí, 
úspěchů a skvělých akcí, které obo-
hacují vzdělávání dětí v naší Mateřské 
škole. Snažíme s především o adap-
taci nově příchozích dětí, seznámení 
s kamarády, paní učitelkami, novým 
prostředím.

Zařazujeme různé projektové dny 
v průběhu podzimu a zimy. Pokraču-
jeme už v 8. ročníku projektu Svět ne-
končí za vrátky, cvičíme se zvířátky“.  
Připravily jsme pro celou MŠ logope-
dickou depistáž, jak a co v řečovém 
projevu dětí zlepšit. Odpoledne ná-
sledovala beseda s rodiči a paní lo-
gopedkou o tom, jak řeč a výslovnost 
souvisí se školním úspěchem dítěte.  
Paní učitelky ze žluté třídy začnou 
tradičně v lednu realizovat Edukačně 
stimulační skupinky s dětmi a rodiči. 
Budou probíhat v prostorách Základ-
ní školy a děti se zároveň seznámí 
s prostředím školy. V lednu plánujeme 
depistáž školní zralosti ve spoluprá-

ci s PPP Hustopeče. Předškoláci se 
přidali společně se školou k celostátní 
akci „Pěšky do školy“. Celý týden jsme 
mapovali, kdo z dětí přišel do školky 
pěšky, kolik to bylo metrů, také jsme 
cestovali i na mapě. Zapojili jsme se 
do projektu „Refl exáci“ -  děti se uči-
ly jak být vidět, jak používat refl exní 
nálepky a bezpečně se pohybovat na 
ulici. V tomto školním roce probíhá od 
poloviny září plavecký výcvik v Hus-
topečích. Jezdíme společně s naší 
školou, na plavání jezdí starší děti, 
letos samé dívky. Moc si to užíváme 
a naši milí lektoři nás moc chválí a to 
nás těší. Zúčastnili jsme se naučně 
vzdělávací akce „Pochop přírodu“ děti 
měly možnost na vlastní oči vidět ži-
vou lišku a poslechnout si poutavé vy-
právění o přírodě a životě v lese. Pod-

zim jsme přivítali společnou odpolední 
akcí se školou: „Vítání podzimu“. Byla 
připravena stezka a poté následovala 
zábavná stanoviště pro rodiče s dět-
mi. Do MŠ jsme si pozvali Divadlo 
Sandry Riedlové se Zimní pohádkou. 
Příběh černouška, který se vydává na 
sever a dětem moc líbil. Celý  prosi-
nec nás čeká projekt „Vánoční tradice 
naší vesnice“. Připravujeme čertov-
ský den, setkání s Mikulášem a jeho 
družinou, také divadlo v Boleradicích 
a návštěvu Muzea v Kloboukách - Vá-
noční edukace v klobouckém muzeu.

Ještě praktická informace o provo-
zu MŠ. Končí v pátek 22.12.a začíná 
v úterý 2.1.2024

 Za mateřskou školu přejeme všem 
klidné a spokojené prožití svátků ve 
zdraví.
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Základní škola

Akce a činnosti, kterým se věnujeme od začátku školního rokuAkce a činnosti, kterým se věnujeme od začátku školního roku

První školní SWAPPrvní školní SWAP

8. 9. BEZPEČNĚ DO ŠKOLY – preventivní pořad s PO-
LICIÍ ČR, kde si děti připomněly dopravní výchovu zamě-
řenou na bezpečnou cestu do školy.

15. 9. Začal povinný PLAVECKÝ VÝCVIK 2. a 3. roční-
ku – jedná se o 10 lekcí v plavecké škole v Hustopečích.

18. – 22. 9. PĚŠKY DO ŠKOLY – letos jsme se zapo-
jili do projektu na podporu pohybu a zdravějšího ovzduší. 
Cesta do školy je příležitost hýbat se, popovídat si, někoho 
potkat nebo něco zažít.

19. 9. POCHOP PŘÍRODU – zažili jsme ve škole ne-
uvěřitelnou návštěvu. Lektor nám v rámci programu „Po-
chop přírodu“ přivezl ukázat svoji ochočenou kamarádku 
Coco – lišku obecnou. Program to byl nejen záživný, edu-
kativní, ale také environmentální. Dozvěděli jsme se, kde 
liška žije, co dokáže ulovit a proč je oproti zažitým předsta-
vám užitečná.

27. 9. VLASTIVĚDNÁ EXKURZE do krajského města 
– žáci 4. a 5. ročníku navštívili Brno (Starou radnici, kostel 
sv. Jakuba, hrad Špilberk a Zelný trh)

29.9. Návštěva KERAMIKY KRUMVÍŘ – v rámci výuky 
vlastivědy si žáci 4. a 5. ročníku vyzkoušeli vyrobit misky 
a hrníčky z hlíny tak, jak to dělali naši předkové v době 
kamenné.

2. - 6. 10. ZDRAVÝ TÝDEN – v průběhu celého týdne 
žáci ve vyučování a v družině: vyráběli plakáty, sadili jaho-
dy, plnili pohybové posilovací výzvy, připravovali ovocné 
a zeleninové občerstvení, vyráběli hroznovou šťávu, pekli 
zdravé dobroty.

3. – 4. 10. LOGICKÁ OLIMPIÁDA – celorepubliková 
soutěž založená na logických úlohách, jejichž řešení vy-
žaduje kreativní přístup. Soutěž pořádá Mensa České re-
publiky. 

19. 10. VÍTÁNÍ PODZIMU – letošní podzimní akce pro-
bíhala nejen na školní zahradě, kde si mohly děti zaskota-

Náš První školní swap jsme uskutečnili na konci října, 
ale připravovali jsme se na něj po dobu celého měsíce. 
V rámci projektu Recyklohraní, což je školní Recyklační 
programu na podporu environmentální výchovy pod zášti-
tou MŠMT, jsme plnili úkol s názvem Po stopách Plýtváka 
šatního. Protože výroba oblečení, bot a byto-
vého textilu je spojena mimo jiné s velkou spo-
třebou energie a vody, při řešení tohoto úkolu 
si mohly děti uvědomit i ty negativní dopady při 
výrobě například jednoho trička.

Organizace swapu není úplně jednoduchá, 
a proto jsme vytvořili EKO tým, který se sklá-
dal z dětí starších ročníků, kteří se chtěli při-
dat k organizaci. Scházeli jsme se pravidelně 
a potřebovali jsme navrhnout plakáty, vytvořit 
plakáty, vybrat od dětí oblečení a zapsat, na-
psat velikostní cedulky, připravit místnost, kde 
se výměna uskuteční a pomoc při samotné 
akci. Děti se na den „D“ velice těšily a odnesly 
si domů pěkné kousky pro sebe nebo i pro své 

čit na stanovištích, ale také byla připravena stezka s úkoly 
v okolí školy. Nechybělo ani vynikající občerstvení z naší 
školní kuchyně.

24. 10. PRVNÍ ŠKOLNÍ SWAP – po vzoru loňského 
swapu (výměny) knih jsme letos uskutečnili výměnu ob-
lečení. Děti mohly přinést oblečení, které už nenosí, mezi 
sebou si ho vyměnit a získat tak povědomí o tom, jak šetr-
ně mohou naložit s oblečením, které už nepotřebují.

31. 10. HALLOWEEN – letos jsme se učili v maskách 
– kdo chtěl, tak mohl přijít v kostýmu. Celý den se nesl 
v duchu nadpřirozena: luštily se šifry, kvízy, hádanky, tan-
čilo se, hledaly se strašidla a nechyběla ani stezka po 
škole.

6. 11. PLANETÁRIUM – navštívili jsme planetárium 
v Brně, kde žáci 1. a 2. ročníku shlédli animovaný příběh 
pro všechny malé kosmoplavce Hledání oříškové planety. 
A žáci 3. - 5. ročníku se vydali na cestu Sluneční sousta-
vou.

7. 11. DOPRAVNÍ VÝCHOVA – žáci 4. ročníku absolvo-
vali dopravní výchovu na dopravním hřišti v Hustopečích. 
Děti se učili nejen o bezpečnostních prvcích na kole, ale 
prokousali se i teorií s různými dopravními situacemi. Pak 
už mohly nasednout na kola a vyrazit do terénu na jízdu 
zručnosti a do dopravního ruchu nanečisto.

7. – 9. 11. Informatická soutěž „BOBŘÍK INFORMATI-
KY“ – celostátní online soutěž zaměřena na informatické 
myšlení, algoritmizaci, porozumění informací, řešení pro-
blémů a digitální gramotnost.

10. 11. Preventivní program DOBRONAUTI – pravidel-
ně bereme děti na „misi“, kde se učí, jak reagovat v kon-
fl iktních situacích, u nichž není přítomný dospělý. Tento-
krát pro žáky 2. ročníku.

10. 11. DIVADLO v Kloboukách u Brna s názvem Stra-
šidlo – zúčastnili se žáci 1. ročníku.

sourozence. Děti se tak seznámily s jednoduchým způ-
sobem, jak lze oblečení pořizovat a využívat udržitelným 
způsobem. Shodly jsme se na tom, že příští rok si takový 
swap uděláme zase.

Eliška Němečková
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Podzim na naší základní a mateřské školePodzim na naší základní a mateřské škole

Návštěva planetáriaNávštěva planetária

Když se na podzim začnou krátit 
dny, ubývá slunečních paprsků, ale 
do Vánoc je ještě daleko, je načase si 
zpříjemnit sychravé a pochmurné dny 
nějakou zábavou.

Proto jsme pro děti naplánovali 
a uskutečnili několik podzimních akcí.

Nejdříve jsme 19. října společně 
přivítali podzim.

Pro děti byla odpoledne přichysta-
ná podzimní venkovní stezka s úkoly, 
kterou si děti prošly společně s rodiči. 
Na jejím konci na ně čekala odměna 
na zahradě školy v podobě sladkých 

V pondělí se do školy těší málo kdo... Ale 6. listopadu 
tomu bylo jinak! Všechny děti z naší školy se vydaly do 
brněnského planetária.

Žáci 1. a 2. ročníku zhlédli animovaný příběh pro všech-
ny malé kosmoplavce - Hledání oříškové planety 2D, který 
jim přiblížil život dvou veverek Nino a Lilli. Každá z nich 
byla ochotná udělat cokoli, aby se dostala k lískovým oříš-
kům. Dokonce se i vydat do vesmíru!

Žáci 3. - 5. ročníků se vydali na cestu Sluneční sousta-
vou. Díky meziplanetárním sondám prozkoumali všech-
ny planety Sluneční soustavy, jejich satelity anebo ještě 
menší tělesa – planetky a komety. První zastávkou byl 
Měsíc, jediné vesmírné těleso, na kterém lidé dosud při-
stáli. Dalším cílem byl Mars, který se ze všech ostatních 
planet podobá Zemi nejvíce. Vesmírná výprava pokra-

perníčků, které upekly paní kuchařky 
ve školní kuchyni a také několik pod-
zimních stanovišť. Děti malovaly sád-
rové dýně, projely si slalom s dýněmi 
naloženými na kolečkách, zatloukaly 
hřebíky, poznávaly a třídily přírodni-
ny podle hmatu, házely kaštany na 
cíl. Paní kuchařky nám k tomu ještě 
upekly brambory a uvařily čaj pro za-
hřátí.

Poslední říjnový den jsme si užili 
halloweenské vyučování. Do školy 
místo dětí a učitelů přišla strašidla 
a příšery všech druhů. Během dne se 

čovala ke čtyřem plynným obrům – Jupiteru, Saturnu, 
Uranu a Neptunu. Prolétli také kolem kometárního jádra 
– kosmického ledovce, jehož složení odpovídá materiálu, 
ze kterého před 4 a půl miliardami roků vznikla celá Slu-
neční soustava. A čekala je také i trpasličí planeta Pluto. 
Jediná sonda, která jej v roce 2015 navštívila, dětem uká-
zala podivuhodný svět s tmavými krátery a zasněženými 
ledovci.

Toto představení patří ke společným projektům řady 
evropských planetárií pod vedením planetária Mannheim. 
Součástí představení byla i prohlídka hvězdné oblohy – 
ukázky několika jasných hvězd a nejnápadnějších sou-
hvězdí.

Bylo to zábavné, zajímavé, naučné... prostě SUPER!
Aneta Němečková

děti nejen dozvěděly spoustu infor-
mací o původu a významu Hallowee-
nu, ale také absolvovaly halloween-
ské bojovky s úkoly. Děti také hledaly 
po škole poschovávané netopýry, 
pátraly s baterkou po magických ob-
rázcích, o strašidlech si četly, psaly, 
počítaly je, kreslily je i vyráběly.

Podzimní akce splnily svůj účel, 
dozvěděli jsme se spoustu nových 
informací, ale hlavně jsme si užili 
spoustu zábavy. A nyní už se může-
me těšit na předvánoční čas ve škole.

Vendula Štiková
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Z dění v družiněZ dění v družině
V letošním roce máme ve školní 

družině 49 dětí, rozdělených do 2 
oddělení. Každé oddělení má svo-
ji celoroční motivační hru. V prvním 
oddělení děti sbírají za různé aktivity 
či dobré skutky družinové peníze, za 
které si mohou průběžně „kupovat“ 
(dle ceníku) nejrůznější odměny a zá-
žitky. V druhém oddělení se děti pře-
nesly do „Světa čar a kouzel“ a taktéž 
sbírají stříbrňáky a zlaťáky, za které 
si mohou koupit jízdenku a posunout 
se na další stanoviště kouzelnické 
mapy. Na každém stanovišti také zís-
kají kouzelnický artefakt, který si lepí 
do vlastní čarodějnické listiny.

V září družina navštívila hospo-
dářství rodiny Polákových. Matěj nás 
provedl farmou, seznámil se všemi 
zvířátky, o které společně s rodiči 
pečuje. Děti se dozvěděly spoustu 
zajímavých informací ohledně chovu.  
Mohly si také pohladit nejen želvič-
ku, králíčky a křepelku, ale i nakrmit 
slepičky a kohouty. V závěru exkurze 

si žáci mohli prověřit i svoji obratnost 
a rovnováhu na slack line, nebo si vy-
tvořit sošku z keramické hmoty, kte-
rou dětem pan Polák později i vypálil. 
Za pozvání a milé přijetí Polákovým 
moc děkujeme!

Jako vzpomínku na léto jsme si 
začátkem října odlili nasbírané luční 
květy do želatiny a ozdobili jsme si tak 
okna v družině. Poté jsme navázali 
na zdravý týden, který probíhal i ve 
vyučování. Kromě tvoření a her, kte-
ré se týkaly zdravého životního stylu, 
jsme s dětmi pekli zdravé müslli tyčin-
ky. Tato aktivita se velmi ujala a děti 
bavila. Již tradiční říjnovou činností 
v družině se stalo malování dýní, kte-
ré následně ozdobily vchod do ZŠ. 
Závěr měsíce patřil Halloweenu. Na 
děti v družině čekala Halloweenská 
diskotéka se spoustou tanečních i te-
matických her.

V průběhu listopadu si některé 
děti připravily z vlastní iniciativy pro 
kamarády divadelní představení či 

hru, kterou si následně samy zkusily 
i zorganizovat. Také jsme si v obou 
odděleních založili „Družinovou kni-
hu rekordů“. Děti se plně ponořily 
do zdolávání rozmanitých disciplín, 
např.: chůze na chůdách, stavba nej-
vyšší věže z kostek, udržení nejvyš-
šího počtu kostek na dřevěném dřív-
ku v ústech, pyramida z plastových 
kelímků, setrvávání v jógové pozici 
„strom“, setrvávání v pozici „plank“, 
zdolávání různých hlavolamů za co 
nejkratší dobu atd. V rámci tématu 
počasí si děti vyzkoušely i pár poku-
sů - sněhovou bouři v lahvi a duhu, 
kde propojovaly dva obrázky pomo-
cí vody. Koncem listopadu soutěži-
ly první a druhé oddělení proti sobě 
v mlčení. Děti komunikovaly pouze 
pomocí mazacích tabulek či pantomi-
mou. Obě oddělení vydržely mlčet 60 
minut. Děti byly skvělé, děkujeme jim 
za spolupráci!

Zuzana Havlíková 
a Lenka Marie Slabá
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Operační program Jan Ámos Komenský na ZŠ a MŠ KrumvířOperační program Jan Ámos Komenský na ZŠ a MŠ Krumvíř

Kroužek Věda nás baví!Kroužek Věda nás baví!

Každá škola se snaží svým žákům 
nabídnout co nejkvalitnější vzdělává-
ní s využitím moderních výukových 
metod i pomůcek. Problémem sou-
časného školství však je, že na tyto 
nové trendy ve výuce, na materiální 
zabezpečení či vzdělávání pracov-
níků nedostává dostatek fi nančních 
prostředků.

Jedním ze způsobů, jak získat fi -
nanční prostředky na zkvalitnění vý-
uky je získat podporu z některého 
z operačních fondů spolufi nancova-
ných Evropskou unií. Proto i naše 
Základní škola a Mateřská škola 
Krumvíř zažádala, a následně získala 
podporu z Operačního programu Jan 
Ámos Komenský.

Cílem tohoto operačního progra-
mu je zajištění rovného přístupu ke 
kvalitnímu a inkluzivnímu vzdělávání 

Od října mohou děti v ZŠ Krumvíř navštěvovat kroužek 
Věda nás baví! (pod hlavičkou organizace Omniveda). 
Zájem byl obrovský, proto jsme se rozhodli zřídit skupinu 
26 dětí, kterou vedou 2 lektorky (vychovatelky ŠD). Děti 
se v rámci kroužku mohou těšit na experimenty z nejrůz-
nějších vědeckých odvětví: fyzika, biologie, chemie, kine-
matografi e, kartografi e a jiné. 

Holky a kluci pracují ve vědeckých týmech, které si na 
začátku každé lekce i tematicky pojmenují a rozdělí si 
v nich role. Snažíme se, aby děti spolupracovaly a vzá-
jemně si pomáhaly. Každou lekci žáky čeká jiné téma. 
V rámci lekce Film si děti vyzkoušely 3 typy jednoduché 
animace a rozpohybovaly tak svoje obrázky. V lekci Vita-

pro všechny děti, žáky a účastníky 
zájmového vzdělávání prostřednic-
tvím vzdělávání pracovníků škol, 
vzájemného sdílení zkušenostía pře-
devším prostřednictvím zavádění ino-
vativních metod výuky.

Na co přesně tedy naše základ-
ní a mateřská škola získala fi nanční 
prostředky?

1. Na inovativní vzdělávání dětí v MŠ 
i žáků v ZŠ a ŠD - budeme mít více 
fi nančních prostředků například na 
zařazování projektové výuky, tan-
demové výuky, vzdělávání s využi-
tím nových technologií, zážitkovou 
pedagogiku a další aktivizující me-
tody.

2. I díky těmto prostředkům už si 
naši žáci v tomto školním roce 
formou zážitkové pedagogiky vy-
zkoušeli mimo jiné vinobraní, vý-

míny zkoumaly vitamín C- jeho obsah v různých roztocích 
a rozpustnost. V lekci Přeměna energie si vyrobily vlastní 
létající raketky. V rámci lekce Tajné písmo si si holky a klu-
ci zkusili vyrobit zašifrované vzkazy pomocí vlastnoručně 
vyrobených neviditelných inkoustů. V lekci Trávící sousta-
va si vědecké týmy zkusily vytvořit funkční model lidského 
těla a pozorovaly, jak sousto putuje lidským tělem.

Prostřednictvím tohoto kroužku chceme u dětí hravou 
a zábavnou formou rozvíjet jejich schopnosti a doved-
nosti, rozšiřovat jejich obzory, ale především posilovat 
přirozenou dětskou zvídavost a nadšení z objevování 
a tvoření.

Zuzana Havlíková a Lenka Marie Slabá

robu keramiky v místní keramičce, 
navštívili Brno, zrealizovali jsme 
projektový den ke Dni stromů, pro-
jekt o vesmíru či k Halloweenu. 
Žáci také při výuce využívají mo-
derní technologie jako jsou např. 
roboti, nedílnou součástí výuky je 
i práce na tabletech a s interaktivní 
tabulí.

3. Na vzdělávání pracovníků ZŠ 
a MŠ- kurzy, školení a semináře 
pro učitele či vychovatele.

Mateřská škola získala prostřed-
ky i na odborně zaměřená tematická 
a komunitní setkávání, i díky tomu už 
například proběhla beseda s klinic-
kou logopedkou Mgr. Janou Slezáko-
vou.

Vendula Štiková
ZŠ Krumvíř

ZUŠ Klobouky u Brna

Soutěžní a koncertní činnost ZUŠ Klobouky u Brna Soutěžní a koncertní činnost ZUŠ Klobouky u Brna 
ve školním roce 2022/2023ve školním roce 2022/2023

AMADEUS 
Ve dnech 24. - 26. listopadu 2022 probíhal v Besed-

ním domě v Brně 29. ročník mezinárodní klavírní soutěže 
AMADEUS. Soutěž je určena dětem do 15 let a je rozdě-
lena do pěti věkových kategorií. Pro tuto soutěž je spe-
cifi cké, že soutěžní repertoár musí obsahovat minimálně 

1 skladbu Wolfganga Amadea Mozarta a popř. další sklad-
by musí být z období klasicismu. 

Na soutěž se přihlásilo více jak 60 dětí z celého světa. 
Kromě České a Slovenské republiky jsme měli možnost 
vyslechnout děti např. z Německa, Rakouska, Ukrajiny, 
Maďarska, Polska, ale i z Turecka či Mongolska.
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ZUŠ Klobouky u Brna 
reprezentovala 10 ti letá 
Ema Karafi átová ze třídy p. 
uč. Bc. Lenky Koudelkové. 
Ema se takové prestižní 
mezinárodní soutěže zú-
častnila vůbec poprvé a za 
svůj výkon získala od poro-
ty krásné 3. místo.

Antonín Dvořák mladým
V sobotu 3. prosince 2022 se v Pálff yho paláci v Praze 

na Malé Straně konal 2. ročník soutěžní přehlídky „An-
tonín Dvořák mladým“. Na soutěž se přihlásilo celkem 
70 komorních seskupení  z celé České republiky. Tato 
soutěžní přehlídka byla tentokrát věnována komorní hře, 
tedy i čtyřruční hře na klavír určené nejen pro žáky ZUŠ, 
ale i pro studenty Konzervatoří a posluchače Vysokých 
škol s hudebním zaměřením. Soutěžící byli hodnoceni 
porotou dle dosažených bodů zlatými, stříbrnými a bron-
zovými pásmy.

Naši školu reprezentovaly dvě soutěžní dvojice. V 1. ka-
tegorii (10 - 11 let) to byla Ema Karafi átová ze třídy p. uč. 
Bc. Lenky Koudelkové a Isabella Nečasová ze ZUŠ Mi-
kulov, ze třídy p. uč. Silvany Karafi átové. Děvčata za svůj 
výkon získala Zlaté pásmo 
a zároveň v celé soutěži 
toto klavírní duo dosáhlo 
na jedno z nejvyšších bo-
dových ohodnocení. Poro-
ta je navíc ohodnotila mi-
mořádným oceněním za 
vynikající hudební výkon.

Druhou dvojici tvoři-
la Gabriela Kočí a Anna 
Vostřáková, které soutěži-
ly ve 2. kategorii (12 - 13 
let). Obě dívky jsou ze tří-
dy p. uč. Mgr. Jarmily Ba-
báčkové a v soutěži získa-
ly Stříbrné pásmo.

Pro Bohemia
30. března až 2. dubna 2023 se konal v Ostravě 21. 

ročník mezinárodní interpretační soutěže Pro Bohemia. 
Soutěžilo se v oborech hra na dechové dřevěné nástroje, 
hra na klavír, hra na smyčcové nástroje, hra na varhany 

a zpěv. Ve hře na klavír ZUŠ Klobouky u Brna reprezen-
tovala 10 letá Ema Karafi átová ze třídy p. uč. Bc. Lenky 
Koudelkové. Soutěžila v 1. kategorii, která je vypsána pro 
děti ve věku 9 - 11 let a v konkurenci čtrnácti dětí v této 
kategorii získala krásné 2. místo. Ema také získala cenu 
poroty za interpretaci skladby Bohuslava Martinů Ostýcha-
vá panenka. 

Piano per tutti
Ve dnech 20. - 21. 4. 2023 se konal již 6. ročník soutěž-

ní přehlídky Piano per tutti aneb klavír pro všechny. Jako 
každý rok přehlídka probíhala v krásných prostorách ZUŠ 
Příbor. Cílem soutěžní přehlídky je pozitivně motivovat 
žáky ke hře na klavír. Soutěžní repertoár je libovolný, je 
určena pouze maximální časová hranice nikoli minimální 
čas. Zařazování soutěžících do kategorií je podle ročníků 
nikoli podle věku, aby se soutěžní přehlídky mohli zúčast-
nit i žáci, kteří začali hrát v pozdějším věku. Soutěžící jsou 
ohodnoceni zlatými, stříbrnými a bronzovými pásmy a to 
nejen v sólové hře, ale mohou si zahrát na klavír čtyřručně 
či víceručně.

ZUŠ Klobouky reprezentovalo šestiruční seskupení 3 
žáků druhého ročníku. Lucie Chovancová, Jan Vala a An-
tonín Peřina, kteří jeli na soutěž na zkušenou a za svůj 
výkon byli oceněni porotou Zlatým pásmem.

V sólové hře ve 3. kategorii soutěžila v konkurenci 19 
dětí Ema Karafi átová a získala Zlaté pásmo spolu se 
zvláštním oceněním poroty za mimořádný interpretační 
výkon. Ema pak ještě hrála čtyřručně s Isabellou Neča-
sovou (ZUŠ Mikulov - pedagogické vedení maminka Emy 
Karafi átové paní Silvana Karafi átová) a rovněž spolu zís-
kaly Zlaté pásmo a ocenění za mimořádný interpretační 
výkon.

V nejstarší kategorii ve čtyřruční hře si rovněž Zlaté pás-
mo odvezly Adéla Šimandlová a Klára Horáková.

Všichni žáci jsou ze třídy p. uč. Lenky Koudelkové, která 
díky umístěním minimálně 3 zlatých pásem svých žáků ob-
držela od poroty diplom za vynikající pedagogickou práci.

Mládí a Bohuslav Martinů
Ve dnech 25. - 27. dubna 2023 se konala v Poličce sou-

těžní přehlídka Mládí a Bohuslav Martinů. Tento ročník byl 
věnován klavíru, houslím a violoncellu. V nejmladší kate-
gorii mohli soutěžit děti 5 - 6 leté a v nejstarší dokonce až 
19 - 20leté.

Z klavírní třídy p. uč. Lenky Koudelkové se soutěže 
v Poličce zúčastnila desetiletá Ema Karafi átová, která si 
odvezla Zlaté pásmo. 
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30. 11. 2023 – I. Večírek žáků hudebního oboru 30. 3. 2023 - Koncert učitelů

9. 5. 2023 - Absolventský koncert žákyň tanečního 
oboru v divadle v Boleradicích

1. 5. 2023 - Kloboucký jarmark – vystoupení 
dechového souboru a pěveckého oddělení

1. 2. 2023 - IV. Večírek žáků hudebního oboru

8. 3. 2023 - VI. Večírek žáků hudebního oboru

Z houslové třídy p. uč. Martina Husáka si stříbrné pás-
mo z této soutěže odvezla rovněž desetiletá Zuzana Ba-
báčková.

Újezdská notička
V sobotu 29. 4. 2023 

se v Újezdě u Brna konal 
13. ročník houslové sou-
těže Újezdská notička. 
Soutěže se zúčastnilo 
celkem 37 dětí v sedmi 
kategoriích. Klobouckou 
ZUŠ reprezentovala žá-
kyně Zuzana Babáčková 
ze třídy p. uč. MgA. Mar-
tina Husáka. Houslistka 
Zuzana Babáčková (10 
let) se v 5. kategorii umís-
tila na 2. místě.

Ze života školy, koncerty – vystoupení obrazemZe života školy, koncerty – vystoupení obrazem
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24. 5. 2023 - Absolventský koncert žáků hudebního 
oboru

11. 6. 2023 - Kraj beze stínu – folklorní festival 
v Krumvíři, vystoupení cimbálové muziky

Profi l školy ZUŠ Klobouky u BrnaProfi l školy ZUŠ Klobouky u Brna

PŘIPRAVUJEME 2023/2024PŘIPRAVUJEME 2023/2024

ZUŠ ve školním roce 2022/2023 
uspořádala nebo se podílela na 40 
veřejných koncertech a vystoupe-
ních. Z toho to byli dva výjezdy žákyň 
tanečního oddělení na koncerty do 
partnerských škol v okrese Brno ven-
kov. Žáci klavírního oddělení ZUŠ se 
zúčastnili pěti celostátních klavírních 
soutěží. Houslisté se zúčastnili dvou 
houslových soutěží. Cimbálová muzi-
ka pracuje pod vedením pana učitela 
MgA. Martina Husáka. Ve své činnos-
ti opět pokračuje po generační obmě-
ně i pěvecký sbor pod vedením paní 
učitelky Ludmily Novákové a svou 
činnost nadále rozvíjí další generace 
mladých muzikantů v dechovém sou-
boru pod vedením pana učitele Pet-
ra Pospíšila. 1. 9. 2022 jsme otevřeli 
nově detašované pracoviště v Dam-
bořicích, v budově bývalé základní 
obecní školy, které slouží k výuce 
žáků z Dambořic a také ke zkouškám 
dechového souboru. 

V personální oblasti došlo v peda-
gogickém sboru k několika změnám. 
K 31. 8. 2023 rozvázali pracovní 
poměr dva učitelé, klavíristka Aneta 
Horáková a cimbalista Antonín Ho-

čt 23. 11. 2023 v 18,00 I. Interní večírek
30. 11. – 2. 12. 2023 Amadeus - mezinárodní klavírní soutěž
9. – 10. 12. 2023     Antonín Dvořák mladým Praha
 soutěžní klavírní přehlídka 
ne 10. 12. 2023 v 15,00  Adventní koncert Krumvíř 
 pěvecký sbor, cimbálová muzika, 

DFS Pantlička Krumvíř
st 13. 12. 2023 v 18,30 II. Interní večírek 
ne 17. 12. 2023 v 15,00 Vánoční koncert na Kašnici
út  19. 12. 2023 v 18,00 1. Vánoční večírek
čt 21. 12. 2023 v 18,00 2. Vánoční večírek 
út 21. 1. 2024 v 18,00     V. Interní večírek
leden 2024  Školní kolo Národní soutěže ZUŠ - klavír
st 28. 2. 2024 v 18,30  VI. Interní večírek

rehleď. Pedagogický sbor je poměrně 
stabilizovaný s rovnoměrným věko-
vým rozložením. Průměrný věk peda-
gogického sboru školy byl ve školním 
roce 2022/2023 41,78 let. 

Zájem a poptávka o studium na 
ZUŠ až dvojnásobně převyšuje na-
bídku a možnosti školy. K přijímacím 
zkouškám bylo přihlášeno celkem 81 
dětí, přijato bylo 47 a nepřijato 34 dětí. 
Žáci hudebního oboru byli přijati ke 
studiu na základě úspěšně vykonané 
talentové zkoušky a na základě volné 
kapacity v jednotlivých uměleckých 
oborech. Žáci do tanečního oboru byli 
přijímáni bez zkoušky, na základě při-
hlášky a dostatečné volné kapacity. 
Od školního roku 2022/2023 zřizovatel 
(JMK) povolil ZUŠ navýšení cílové ka-
pacity na 190 žáků v hudebním oboru 
a 50 žákyň v oboru tanečním. Kapacita 
školy byla ve školním roce 2022/2023 
v hudebním oboru opět zcela naplně-
na. ZUŠ navštěvovalo v minulém škol-
ním roce 190 žáků hudebního oboru 
a 31 žákyň oboru tanečního. 

Od prosince 2020 působil taneční 
obor provizorně ve 2. podlaží ZUŠ, 
v prostorách koncertního sálu. Toto 

1. 3. 2023      Okresní kolo soutěže ZUŠ, Mikulov – 
klavír 

st 20. 3. 2024 v 18,30  Jarní koncert
březen 2024  Koncert učitelů
11. – 12. 4. 2024     Pianoforte per tutti Příbor - klavírní soutěž 
čt 18. 4. 2024 v 18,00 VII. Interní večírek
duben 2024  ABSOLVENTSKÝ KONCERT
duben 2024  Újezdská notička – houslová soutěž
út 7. 5. 2024 v 18,00     VIII. Interní večírek
st 22. 5. 2024 v 18,30     IX. Interní večírek
25. – 26. 5. 2024  Mladí pianisté hrají na Steinway
 klavírní soutěž 
červen 2024 Prague junior note – klavírní soutěž
čtvrtek 13. 6. 2024 v 18,00    X. Interní večírek

dvouleté období bylo provozně velmi 
náročné pro všechny zaměstnance 
i žáky školy. V běžných prostorách 
tanečního sálu v suterénu staré bu-
dovy MěSOŠ probíhaly v roce 2022 
asanační a izolační stavební práce. 
V podzimních měsících byly práce 
dokončeny a prostory úspěšně zko-
laudovány, aby mohly opět sloužit 
potřebám MěSOŠ i potřebám ZUŠ. 
Od ledna 2023 se výuka tanečního 
oboru přestěhovala opět do svého 
původního tanečního sálu, který je 
nyní opravený, čistý a celkové záze-
mí i prostředí se velmi zlepšilo.

V květnu 2023 navštívila školu 
Česká školní inspekce z inspektorátu 
Jihomoravského kraje, se zaměře-
ním na:
- zjišťování a hodnocení podmínek, 

průběhu a výsledků vzdělávání po-
dle školního vzdělávacího progra-
mu 

- zjišťování a hodnocení naplnění 
školního vzdělávacího programu. 
Výsledek kontroly ČŠI vyzněl pro 
ZUŠ velmi dobře.

Výroční zprávu vypracoval 
Jindřich Demela
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Z ČINNOSTI SPOLKŮ

DFS PantličkaDFS Pantlička
Přestože jsme letos probudily Pantličku s dětmi již 

2. září a hned zostra prvním vystoupením na folklorních 
slavnostech v Těšanech, podzim se na našich zkouškách 
moc dlouho nedržel. Za okny pořád svítilo slunce, ale vá-
noční písně a povídání na sebe nenechalo dlouho čekat… 
Máme velkou radost, že i v letošním školním roce za námi 
přichází celkem 26 dětí. 

Snažíme se jako vedoucí na sobě pracovat, studovat 
materiály, posouvat se dál, i proto jsme se třetí zářijovou 
sobotu zúčastnily celodenního semináře pro vedoucí dět-
ských folklorních souborů. Dalo nám to kromě nových zna-
lostí a inspirace i impuls, jak s dětmi pracovat a jak je zau-
jmout něčím novým. Některé věci už jsme úspěšně zařadily 
i do našich zkoušek. 

Pro starší dívky jsme si v říjnu připravily folklorní workshop 
plný tance, písniček a zábavy s oblíbenou pizzou na závěr. 
Je to zase jiný způsob práce, který přináší své ovoce a dív-
ky hodně baví. Vždy se ptají, kdy bude další... 

Novinkou je po dlouhých letech i nápad adventního kon-
certu. Oslovili jsme naše staronové kamarády se ZUŠ Klo-
bouky u Brna a vznikla z toho skvělá spolupráce. Koncert 
jsme naplánovali na druhou adventní neděli a máme velkou 
radost, že se povedl. Děti z našeho souboru si připravily do-
konce dvě pásma. Nejdříve jsme dali vyniknout našim nej-
menším, kteří nám ukázali, jak se správně chodí na koledu. 
Po nich vystoupili naši hosté, a sice cimbálová muzika při 
ZUŠ Klobouky s primáškou Karolínou Hanzalovou a poté 
se k nim přidal i pěvecký sbor a společně zazpívali a zahráli 
písně nejen vánoční, ale i z folklorního soudku. Na závěr 

předvedly naše starší dívky a chlapec pásmo adventních 
zvyků z dob minulých, na jehož tvorbě se podíleli i oni sami. 
Snažili jsme se probudit v návštěvnících tu správnou před-
vánoční náladu, a to se nám, myslíme, opravdu povedlo. 

Po novém roce bychom se rádi zapojili jako každý rok do 
Tříkrálové sbírky a jelikož se naše tradiční krojované odpo-
ledne bude konat až začátkem května, tak si mezitím určitě 
vymyslíme a obnovíme nejednu tradici. Více prozrazovat 
nebudeme, ale určitě o nás uslyšíte. 

Za celý soubor přejeme všem příjemné prožití vánočních 
svátků a hlavně zdraví, štěstí a lásku po celý příští rok 2024! 

 vedoucí souboru 

Spolek pro muzeumSpolek pro muzeum
Co se nám podařilo v roce 2023? Rozjeli jsme dětské rukodělné 

dílny. Nejvíce navštěvované byly v zimních měsících, a proto v nich 
chceme pokračovat. Dokončili jsme podlahu „u stařečka“ a koneč-
ně uklízíme mlat. Poprvé jsme v muzeu přivítali „Kamarády muzea“, 
tedy mladé zájemce o muzejní činnost. Doufejme, že si z nich vy-
chováme nástupce. A co ještě? Připravujeme výstavu betlémů, aby-
chom oslavili jejich 800. narozeniny. K vidění bude až na počátku 
roku. 

Za SPM Věra Colledani.
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SK KrumvířSK Krumvíř
SK Krumvíř má za sebou velmi ná-

ročný rok, jak po sportovní stránce, 
tak i po té kulturní. Proto si funkcio-
náři a trenéři rádi užijí aspoň chvilku 
volna před další prací, která je čeká 
v příštím roce. Závěr roku ovšem pa-
tří z loňska nově zavedené akci, jež 
spojuje fotbal s gastronomií. Dostala 
název Grumvířský škvarek a věří-
me, že bude patřit ke stálicím krum-
vířského kalendáře. Na místních 
kurtech probíhající fotbalový turnaj, 
doprovázený prodejem (nejen) za-
bíjačkových specialit, jejichž výrobu 
si na starosti vzali členové výboru 
SK, spojuje radost ze sportu s požit-
kem z výborných pochutin a hlavně 
skvělou přátelskou atmosféru při se-
tkání kamarádů a známých. Co se 
týká plánů na příští rok, rádi bychom 
zvelebili okolí hřiště hlavně hrací-
mi prvky pro nejmenší, potřebná je 
také důkladná a fi nančně náročná 
prohlídka a výměna některých try-
sek na zavlažování, které už časem 
dosluhují. Největší část výdajů sa-
mozřejmě spolknou výdaje spojené 
s chodem klubu a provozováním 
a údržbou kabin, hřiště či nákupem 
a údržbou dresů. Během zimní pře-
stávky uspořádáme 17. února Maš-
karní ples, na který všechny srdečně 
zveme. Nyní se Vám pokusí shrnout 
dění v jednotlivých družstvech jejich 
trenéři…

Mladší žáci – trenér Michal 
Škrabko

Nejlepší výsledky napříč katego-
riemi klubu uhrály v podzimní čás-
ti naše nejmladší naděje. Naplno 
se tak odráží fakt, že jsou to právě 
naši nejmladší hráči, kteří absolvo-
vali nejvíce tréninkových jednotek, 
navíc s velmi dobrou docházkou. 
V nabitém složení okresních týmů 
nestačili kluci jen na tým MSK Břec-
lav B a s bilancí 10 výher, dvou re-
míz a jedné porážky drží průběžné 
druhé místo za celkem Mikulova. 
Gólově se prosadili úctyhodných 91 
krát a i v tomto ohledu jsou za lídrem 
soutěže na druhém místě. Konkrét-
ně branky stříleli: Darius Balaci 26, 
Jakub Škrabko 17, Matyáš Gábor 
12, Martin Hanke 12, Maxim Heča 
9, Nikolas Smutný 6, David Balaci 
6, Lukáš Svrček 2, Tomáš Hájek 1, 
dále byli v týmu Jakub Mikulica, Ka-
rel Svrček, v nouzi nám pomáhali ze 
starších žáků Max Männl a Vít Pro-

cházka.
Nejlepším hráčem podzimu byl 

jednoznačně Darius Balaci, kte-
rý nás úspěšně reprezentoval i na 
několika turnajích ve výběru OFS 
Břeclav. K nezapomenutelným mo-
mentům patří gólové představe-
ní Maxima Heči, který, i když patří 
k nejmladším v týmu, dokázal v zá-
věrečném utkání podzimní části po-
kořit soupeře z MSK Břeclav C hned 
pěti brankami, což je v jeho věku 
obdivuhodný výkon. Dobrou vizitkou 
týmu je i slušnost na hřišti a fakt, že 
za celé období nebyl žádný z hráčů 
ani napomenut žlutou kartou, stojí za 
povšimnutí.

A i když jsme absolvovali skvě-
lou ukončenou v Aquaparku Kyjov 
s následnou večeří v místní pizze-
rii, tým bude nadále v tréninkovém 
procesu, krátkou pauze si hráči užijí 
jen během Vánoc. Trénovat budeme 
v místní tělocvičně, zápasové vytíže-
ní nás čeká na tradičních turnajích 
Žákovské ligy ve Valticích, na které 
se budeme snažit vylepšit čtvrté mís-
to z minulého ročníku.

Starší žáci – trenér Vojtěch 
Samson

Do sezóny jsme vstoupili bez opor 
předchozího roku, které odešly do 
dorostu, ale hned je skvěle zastou-
pili hráči, kteří zůstali. Podzimní část 
jsme tak zvládli dobře, kluci tvrdě 
trénovali, což se podepisovalo i na 
některých výsledcích. Nebyl však 
každý zápas jen posvícení, někdy 
bohužel přišla i studená sprcha pro-
hry. Naším nejlepším střelcem podzi-
mu se stal s 6 góly, zatím mladší žák, 
Darius Balaci, dohání ho se 4 góly 
Vít Procházka. V současné době 
jsme na pátém místě se 14 body, kdy 
jsme 4 zápasy vyhráli, 2 remizovali 
a 4 prohráli. V jarní části sezóny by-
chom chtěli udržet minimálně naše 
krásné 5. místo, pokud by se nám 
ale zadařilo postoupit v tabulce na 
vyšší umístění, byli bychom rádi.

Dorost – trenér Martin Moškvan
Podzimní část se nám nepovedla 

úplně podle našich představ, cíl byl 
3.místo a skončili jsme na 6.místě! 
Bohužel vzhledem k tomu, že v „A“ 
týmu je málo hráčů, tak se museli za-
pracovat dorostenci do áčka, a hlav-
ně nejlepší střelec dorostu Radim 
Němeček, který nám hrozně moc 

chyběl v rozhodujících zápasech 
o to třetí místo. Samozřejmě na jarní 
část sezony s ním již naplno počítá-
me zpět do dorostu a o to třetí místo 
budeme bojovat.

Musím, ale kluky pochválit, jak se 
s tím vypořádali a hráli velice sluš-
ný fotbal. Pořád ještě není ztráta tak 
velká a počítáme, že se na přední 
příčky opět dotáhneme. Jen ško-
da, že v Krumvíři není o dorost moc 
velký zájem mezi diváky, tímto chci 
všechny pozvat na jarní část sezony.

Budeme se snažit v zimní pře-
stávce ještě posílit, v hledáčku jsou 
dva hráči. Zimní přípravu budeme 
jako vždy absolvovat venku a praco-
vat hlavně na fyzičce. V únoru nás 
čeká opět zimní liga dorostu na UT 
v Pohořelicích, kde opět změříme 
síly se soupeři z Krajského přeboru.

A pokud by se mezi čtenáři našel 
někdo, kdo by měl zájem se nějak 
zapojit do dění okolo mládeže v na-
šem klubu, myslím tím dorost, tak 
neváhejte nás kontaktovat. Trenér 
dorostu Martin Moškvan bude kon-
čit vzhledem k pracovnímu vytížení 
a budeme hledat náhradu.

„A“ tým – trenér Michal Škrabko
Očekávaný tuhý boj o záchranu 

krajského přeboru, to byla vize, která 
měla po obměně a omlazení kád-
ru doprovázet v podzimní části naše 
první mužstvo. Úvodní prohra s tá-
pající Svratkou Brno vše jen potvr-
zovala. Jenže poté, poprvé v historii, 
Krumvíř vyhrál v Ráječku a odehrál 
solidní, i když prohraný duel se suve-
rénem soutěže s Kuřimí a fanoušci 
i odborníci zpozornili. A mužstvo pře-
kvapovalo dál. Úzký ale semknutý 
tým sbíral body jako na běžícím páse, 
tři kola před koncem dokonce sahal 
po umístnění v první trojce, nicméně 
závěrečné tři duely na venkovních 
hřištích se nám nepovedly. Nakonec 
je z toho ale i tak velmi solidní pátá 
příčka. Střelecky se dařilo Tomáši 
Ondrouškovi, který je mezi kanoný-
ry s deseti brankami na průběžném 
třetím místě. Nejvíce minut odehráli 
Tomáš Drápal a Adam Doležal, kteří 
nechyběli ani v jednom utkání. Tým, 
na hřišti vedený kapitánem Lukášem 
Kobylkou, se snažil zapojovat hned 
několik mladých hráčů z dorostu, což 
se sice mnohým nelíbilo, ale věřím, 
že to je pro klub správná cesta, která 
mu může pomoci přežít v krajských 
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ČZS - sdružení vinařů KrumvířČZS - sdružení vinařů Krumvíř

Klub přátel přírody a myslivostiKlub přátel přírody a myslivosti

Tento rok byl na úrodu hroznů v kvalitě dobrý, ale 
v množství slabý. Alespoň hlídání společných vinic pod 
naším patronátem bylo úspěšné a v příštím roce se roz-
hodneme, zda budeme v této činnosti dále pokračovat 
nebo to necháme na vlastnících vinic. Konec roku byl 
uzavřen tradičně zájezdem do lázní Mošoň, posezením 
u pečeného masa a svatomartinských vín a předvánoč-
ním zájezdem.

Ten se uskutečnil 2.prosince a hor-
ší počasí jsme si nemohli vybrat. Od 
rána padal sníh a silnice nestačili ces-
táři uklízet. Přesto jsme v pořádku do-
razili do cíle naší cesty na nákupy do 
Polského Těšína. S výší cen jsme byli 
zklamáni, jelikož se hodně přibližovaly 
našim.

Po dvanácté hodině jsme se vydali 
na zpáteční cestu. Bylo to jako z horo-
ru. Hustě chumelilo a nebylo vidět ani 
na 100 metrů. Ale náš řidič Josef Otá-
hal se ukázal jako pravý profesionál 
a v pořádku nás dopravil na vánoční 
trhy do Olomouce a poté i do Krumvíře.

Po příjezdu jsme řidiči zatleskali, 
jako když přistaneme po desetihodino-
vém letu letadlem.

14. března 2022 byl za podpory Honebního společen-
stva Krumvíř, obce Krumvíř a Hasičů Krumvíř založen 
Klub přátel přírody a myslivosti.

Skupina dvanácti dětí se schází dvakrát měsíčně pod 
vedením Františka Svobody a Natálie Slancové.

Seznamují se se základy myslivosti a péčí o zvěř 
v Krumvířské honitbě.

Začátkem června 2022 se uskutečnil 1. Dětský den 
s poznávací stezkou a střelbou ze vzduchovky. Zúčatni-
lo se 34 soutěžících.

Dne 13.5. 2023 se tři děti z našeho klubu přihlásily do 
okresního kola soutěže o Zlatou srnčí trofej. Po vyplně-
ní vědomostního testu musí soutěžící zvládnout několik 
stanovišť s úkoly (určit stopy zvěře, druhy paroží apod.)

Soutěž je rozdělena do tří věkových skupin:
1/ přípravka (děti do 2. třídy zákl. školy) která není hod-

nocena bodově. Soutěžila naše členka klubu Eva Ma-
tejková.

2/ (děti 3. až 5. třídy) Soutěžili naši členové Lucie Staň-
ková a Filip Němeček. Filip se umístil na 8. a Lucie 
na 9. místě z 26 soutěžících. Vzhledem k tomu, že na 
přípravu měli jeden rok, zvládli tuto premieru velice 
dobře.

3/ (děti 6. až 9. třídy) Neměli jsme soutěžící.

Všichni účastníci byli vzornými reprezentanty obce 
a děkuji jim za jejich trpělivost.

Na závěr roku se uskuteční Štěpánská ochutnávka 
mladých vín a s předstihem Vás zveme na Josefský košt, 
který plánujeme na sobotu 16.března 2024.

Za krumvířské zahrádkáře a vinaře Vám přeji veselé 
Vánoce, hodně zdraví a lepší úrodu hroznů v roce 2024.  

   Pavel Šurýn

soutěžích. Mladí hráči ale musí sami 
pochopit, že to pro ně musí být cíl. Že 
ta cesta není jednoduchá. Naopak, 
je extrémně náročná a kluci musí ze 
sebe dostat jistou pohodlnost, kterou 

v sobě mají. Vzorem jim může být 
Radim Němeček, který ve svých 16 
letech odehrál parádní podzim a je to 
klenot, který nám v celém kraji závi-
dí. A to je zdaleka neukázal vše, co 

v něm je. Uvidíme, jaká bude zimní 
příprava a zda se nám podaří muž-
stvo alespoň trochu doplnit. Ať už 
z vlastních zdrojů, tak zvenčí. Všem 
fanouškům děkujeme za podporu.
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V červnu 2023 jsme uspořádali již 2. Dětský den s po-
znávací stezkou se šesti stanovišti (ptactvo, myslivecká 
mluva, střelba ze vzduchovky, stromy a keře, lovečtí psi 
a určování zvěře). Letos se zúčastnilo 42 soutěžících dětí.

Účastníci Zlaté srnčí trofeje obsadili první místa ve své 
věkové kategorii.

Těšíme se na příští ročník Zlaté srnčí trofeje a věříme, 
že náš klub bude mít větší zastoupení a naši soutěžící se 
umístí opět na předních místech.

František Svoboda

Sportovní akademie Kyjov z.s.Sportovní akademie Kyjov z.s.
V tomto roce oslavujeme třetí rok fungování DĚTI v po-

hybu, jsme rádi, že máme tu možnost budovat dětem lás-
ku k pohybu.

V září jsme odstartovali další pololetí tréninkových jed-
notek v Krumvíři, skupinky pro první pololetí jsou zcela 
naplněny. Těší nás počet přihlášených dětí, které navště-
vují pravidelně DĚTI v pohybu.

Tréninkové jednotky probíhají v prostorách obce Krum-
víř, využíváme jak venkovní hřiště, tak tělocvičnu.

Děti navštěvují pravidelně každé pondělí tréninkové 

jednotky, které jsou rozděleny na dvě skupinky – mlad-
ší a starší děti. Tréninkové jednotky probíhají v časech 
16:30- 17:30 skupinka č. 1 a 17:30- 18:30 skupinka č. 2.

Pracujeme s co nejširším spektrem pomůcek (koor-
dinační žebříky, bedýnky, kužele, terče, překážky, bosu, 
kruhy, švihadla, lano, různé druhy míčů a mnoho další-
ho). Ve skupince mladších využíváme více pomůcky, ve 
skupince starších zkoušíme různé druhy sportů tenis, 
basketbal, fl orbal, házená a nesmí samozřejmě chybět 
fotbal.
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Snažíme se, aby tréninky byly pestré, měly energii, tempo, 
nasazení a co nejvíce děti bavily.

Hodnocení roku 2023 je pro nás velmi kladné, práce s dět-
mi nás naplňuje, těšíme se z každé odtrénované jednotky. 
V období letních prázdnin pořádáme několik kempů (Svato-
bořice- Mistřín, Hovorany, Krumvíř, Kyjov). V Kyjově pořádá-
me také Tenisový kemp.

Začínáme také pomalu připravovat rok 2024, ve kterém 
kromě pravidelných tréninků nebudou chybět akce, které 
DĚTI v pohybu tradičně pořádají tj. Den dětí, Kempy, Roz-
loučení s prázdninami a nesmí chybět také Vánoční večírek. 
Veškeré informace naleznete na: www.deti-v-pohybu.cz, FB: 
DĚTI v pohybu, Instagram: _deti_v_pohybu_

PŘEJEME VÁM PŘÍJEMNÉ PROŽITÍ VÁNOČNÍCH 
SVÁTKŮ, MNOHO ŠTĚSTÍ, ZDRAVÍ A ÚSPĚCHŮ V NO-
VÉM ROCE.

DĚTI v pohybu



Krumvířský zpravodaj 3/2023strana  26

VÁNOČNÍ ČAS

Římskokatolická farnost KrumvířŘímskokatolická farnost Krumvíř
Betlémské světlo
Betlémské světlo je neodmyslitelnou součástí Vánoc. 

Pokud máte zájem o tento symbol pokoje a míru, můžete 
si opět přijít na Štědrý den do předsíně kostela v době od 
13.00 do 15.00 hod. Ať tento malý plamínek o Vánocích 
prozáří celý váš domov.

BOHOSLUŽBY O VÁNOČNÍCH SVÁTCÍCH V OBCÍCH 
SPRAVOVANÝCH KLOBOUCKOU FARNOSTÍ
24. 12. 2023 - 4. adventní neděle a současně Štědrý den
Bude sloužena pouze pravidelná ranní nedělní mše
8.00 hod. Brumovice
9.15 hod. Krumvíř
10.30 hod. Klobouky u Brna
16.00 hod. Klobouky u Brna - „Půlnoční“ (rodiny s dětmi)

25. 12. 2023 - Boží hod vánoční
8.00 hod. Brumovice

9.15 hod. Krumvíř
10.30 hod. Klobouky u Brna

26. 12. 2023 - sv. Štěpán
8.30 hod. Bohumilice
9.30 hod. Velké Hostěrádky
10.30 hod. Klobouky u Brna

31. 12. 2023 - Svátek Sv. rodiny (Silvestr)
8.00 hod. Brumovice
9.15 hod. Krumvíř
10.30 hod. Klobouky u Brna

1. 1. 2024 - Nový rok
9.00 hod. Brumovice
10.00 hod. Krumvíř
11.00 hod. Klobouky u Brna

Českobratrská církev evangelická Klobouky u BrnaČeskobratrská církev evangelická Klobouky u Brna
Advent bychom mohli nazvat ča-

sem vrátit se domů.
Co se nám při tom vybaví? Čas 

vrátit se domů. Asi to může být široká 
škála pocitů. Ve mně vzbuzuje tahle 
věta naději, a vede mě k zamyšlení. 
Vybavil se mi obrázek z knížky Kar-
la Rahnera a Michaela Leuniga Fi-
losofi e pro každého. Úplně poslední 
obrázek této knížky se jmenuje Pan 
Kudrnka se vrací domů. A je to ná-
vrat k milým lidem, ale my víme, že 
je to také setkání milých lidí po smr-
ti. Tušíme to z řádek K. Rahnera: 
„Nic nebylo opuštěno: všechno žije 
dál ve věčné dobrotě duše, která 
se vrátila domů. Není snad pro nás 
takový den dnem radosti? Není pro 
nás úžasnou útěchou, že nám naše 
víra vypráví o tomto světě, do ně-

hož přišli zemřelí, a o jejich věčném 
údělu?“

Všechno žije dál ve věčné dobro-
tě duše – všechno žije v Bohu a tím 
má podíl na věčném životě. U Boha 
máme domov, kam se vracíme po 
smrti. Toho návratu se nemusíme 
bát. To bylo téma konce církevního 
roku. Adventem začíná nový církevní 
rok a my si připomínáme nový začá-
tek, obrácení se k životu. V adventu 
máme čtyři týdny na přípravu na Vá-
noce, čtyři týdny na refl exi a přehod-
nocení svého života, na ujasnění si 
svých priorit. Čas vrátit se domů. Čas 
vrátit se k Bohu. Tady jsme opravdu 
přijati, tady z nás má někdo opravdo-
vou radost. 

Je toho hodně, co musíme do Vá-
noc stihnout. Abychom to všechno 

zvládli, je potřeba 
pevně stát. Zved-
nout hlavu. V ča-
sech stresu a změn 
potřebujeme mít 
jistotu, nějaké doma 
pro duši. Bezpečný 
přístav pro loď una-
venou bouřemi. Mít 
někde místo, kde 
dočerpáme energii 
pro další vyplutí. 

Adventní čas je 
čas přicházení. Bůh 
přichází k nám a my 
se na to chystáme. 

A také my jdeme vstříc Bohu. Vrací-
me se k němu od všech starostí. 

Bůh k nám ovšem přichází celo-
ročně, to jen my potřebujeme občas 
v životě restart a víc se na to soustře-
dit. Bůh každý den přichází do našich 
strachů, aby je z nás sňal, přichází 
doprostřed našich starostí, aby nám 
je pomohl nést. Přichází uprostřed 
toho těžkého, aby nám dal vidět 
smysl a základ věcí. Je čas vrátit se 
k němu, domů, ještě ne do toho do-
mova, kam vstoupíme po smrti, ale 
doma můžeme být u Boha už tady 
a teď… A sem k sobě nás Bůh zve. 
Abychom si tu odpočinuli a načerpa-
li sílu k životu. Abychom zase mohli 
zvednout hlavu a jít dál. 

Modlitba: Pane, dej, ať s pokojem 
v duši přijímám vše, co mi přinesou 
nadcházející dny.Ve všem co přijde, 
mne veď a posiluj.Ať dostanu jakéko-
liv zprávy, nauč mne je přijmout s po-
kojnou duší a pevným přesvědčením, 
že nade vším je Tvá svatá vůle. 

Martina Zuštinová, farářka ČCE 
v Kloboukách u Brna

Srdečně zveme na vánoční bo-
hoslužby: 

V neděli 24.12. od 9:30 hodin bo-
hoslužba s dětskou divadelní hrou

V pondělí 25.12. od 9:30 hodin bo-
hoslužba s Večeří Páně na Boží hod 
Vánoční.
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Adventní hra - Odpočítáváme do Vánoc 2023Adventní hra - Odpočítáváme do Vánoc 2023

HRACÍ KARTA K ADVENTNÍ HŘE HRACÍ KARTA K ADVENTNÍ HŘE 
„ODPOČÍTÁVÁME DO VÁNOC 2023“„ODPOČÍTÁVÁME DO VÁNOC 2023“

Letos už potřetí si můžete zkrátit čekání na Vánoce, vy-
čistit si hlavu od předvánočního stresu na čerstvém vzdu-
chu a třeba se při procházce po Krumvíři potkat s kama-
rády.

Od neděle 17.12. se opět každý večer v jednom okně 
v Krumvíři rozsvítí za oknem číslo. 

7 dní před Štědrým dnem (v neděli 17.12) se v okně jed-
noho domu rozsvítí sedmička, 6 dní před Štědrým dnem 
(v pondělí 18.12.) se přidá v okně jiného domu šestka, 5 
dní před Štědrým dnem (v úterý 19.12.) přibyde někde pět-
ka a tak dále.

Neděle 17.12.  U mateřské školy přejdi po přechodu na druhou stranu a vydej se kousek rovně směrem na Brumovice, po 
cca 70 metrech odboč do ulice vlevo (směrem k bývalému vlakovému nádraží. Tady najdeš číslo 7.
Pondělí 18.12.  Číslo 6 najdeš v ulici Pod Humny vedoucí od školy ke kulturnímu domu
Úterý 19.12. U mateřské školy přejdi po přechodu na druhou stranu a vydej se kousek rovně směrem na Brumovice. 
Tady najdeš číslo 5.
Středa 20.12. Těsně před cedulí označující konec Krumvíře odboč z hlavní silnice doprava směrem dolů z kopečku. 
Abys našel číslo 4, musíš dojít úplně na konec slepé ulice.
Čtvrtek 21.12. Dnes běž po chodníku podél hlavní silnice směrem na Klobouky. Z hlavní silnice odboč vpravo přibliž-
ně naproti kostelu a vydej se ulicí, která vede rovnoběžně s hlavní silnicí. Zde najdeš číslo 3.
Pátek 22.12. Vydej po hlavní silnici směr Bohumilice. Číslo 2 bude svítit v jednom z domů kousek před bytovkou.
Sobota 23.12. Číslo 1se rozsvítí na konci Krumvíře směr Bohumilice v poslední odbočce vpravo z hlavní silnice. Tato 
ulice vede z kopce dolů. Tato část Krumvíře bývá označována jako „Komárov“. Číslo 1 bude svítit v jednom z nejvyš-
ších domů.
Neděle 24.12. Už máš všechna čísla. V době od 10 do 15 hodin odevzdej vyplněnou a podepsanou hrací kartu do 
krabice tam, kam se chodí pro betlémské světlo a z druhé krabice si můžeš vzít malou odměnu. Pokud si současně 
chceš vzít i betlémské světlo, tak přijď až mezi 13 a 15 hodinou.

Šťastné a veselé Vánoce!

Číslo se vždy rozsvítí v 16 hodin a bude svítit až do 21 
hodin.

Přečti si indicie, pořádně se obleč a vydej se ven hledat 
číslo v okně. Až ho najdeš, zapiš si číslo popisné domu, 
kde číslo svítí, do hrací karty.

Pokud nějaký den vynecháš a nestihneš číslo najít, ne-
vadí. Číslo bude svítit dál i následující dny, takže další den 
můžeš najít třeba čísla dvě, nebo i víc.

Na Štědrý den ráno můžeš hrací kartu odnést na místo 
poslední nápovědy. Zde odevzdáš hrací kartu a můžeš si 
vzít malou odměnu za splnění všech úkolů.



Krumvířský zpravodaj 3/2023strana  28

Zasněžený adventZasněžený advent

Svatý MikulášSvatý Mikuláš

V Krumvíři napadlo patnáct centimetrů sněhu! Posled-
ní roky se u nás sněhová pokrývka rovná téměř zázraku. 
Pohádková zima za okny a první adventní neděle před 
námi.

Mrazivé ranní přípravy na zahájení adventu už tak po-
hádkové nebyly, ale ve stánku nikdo neumrznul a na ledu 
se nikdo nezranil, takže nakonec úspěšný den, ale vše 
popořadě. Kromě počasí si s námi na začátku pohrála 
i technika. Asi se ani reproduktorům mráz nelíbil, a tak 
se vystoupení dětí z místní základní školy bohužel chvíli 
pozdrželo. Dál už vše probíhalo hladce podle léty pro-
věřeného scénáře – prostranství před kulturákem plné 
stánků, oblíbené dílničky pro děti na sále i soutěž „O nej-
lepší vánoční cukroví“ s ochutnávkou. Klasickou už se 
stala i charitativní sbírka pro Betlém, v níž se letos vybra-
lo něco málo přes 5000 korun. Všem dárcům děkujeme.

Každoročně se snažíme přijít s něčím novým. V letoš-
ním roce se díky tomu, že první adventní neděle vyšla na 
nejpozdější možný termín, přímo nabízelo pozvat Miku-
lášské trio. Mikuláš, čerti a andělíčci prošli venku kolem 
stánků, vzbudili nadšení i obavy a pak už na ně v kultur-
ním domě čekal dlouhý zástup dětí. Všechny se chlubily 

Byl to první mezi svatými, kterého 
jsme si zamilovali. Navštěvoval nás 
jako děti každý rok v bílém rouchu, 
s biskupskou berlí, s dlouhým bílým 
vousem a košíkem dárků. Někdy 
sám, někdy provázen andělem a čer-
tem. Vždy s námi pohovořil, vyslechl 
básničku nebo písničku, obdaroval 
nás a zase odešel do zimní noci.

Mikuláš byl skutečnou postavou, 
byl to biskup, světec a mučedník. 
Jeden z nejoblíbenějších a nejuctí-
vanějších v celém našem křesťan-
ském světě. V Bibli se o něm nepíše, 
zato každý jeho čin, o kterém vypráví 
jeho životopis, zrcadlí něco krásného 
z Bible.

Úplně první životopis byl napsán 
v 9. století, podle starších, dílčích 
zpráv. Narodil se kolem roku 280 
v maloasijském městě Patara do 
zámožné řecké rodiny rybářů. Na 
kněze byl vysvěcen svým strýcem, 
který byl biskupem v Lykijské Myře, 
dnešním Demre v Turecku. Po jeho 
smrti byl jmenován biskupem i on 
sám, v souladu s tehdejšími zvyky 
a hlasováním lidu. Stalo se to kolem 
roku 300.

Mikuláš si záhy podmanil srdce 
obyvatel města Myry, neboť jako 

tím, jak byly letos hodné a jakou písničku nebo básničku 
se naučily a andělíčci je za odměnu obdarovali perníky.

Další novinkou, kterou také ocenily nejvíce děti, byl 
živý „zvířátkový“ betlém. Naproti tradičnímu betlému, kte-
rý se letos dočkal vylepšení v podobě krásného pozadí, 
se v ohradě celé sváteční odpoledne procházel poník 
a kozy. Děkujeme Kláře Čechové, že svá zvířátka na za-
hájení adventu přivedla.

Děti poslaly naší poštou svá přání Ježíškovi, zvěřino-
vý guláš se snědl, vypily se litry svařáku i čaje a pomalu 
nastal čas rozsvítit vánoční strom. Slavnostní moment 
svým krásným zpěvem podpořila Viktorie Šurýnová. 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se do příprav 
jakkoliv zapojili a tím umožnili vznik dalšího ročníku této 
krásné krumvířské akce. Jsme moc rádi, že prodejci jezdí 
k nám na zahájení adventu opakovaně a už letos si za-
mlouvají místa na příští rok. Jsme ještě raději, že i přes 
mrazivé počasí přišla spousta lidí a všichni se dobře ba-
vili až do večerních hodin. Pro příští ročník si už teď mů-
žete poznamenat do kalendáře datum 1. prosince 2024.

za organizátory
Božena Svobodová

Z HISTORIE

mladík zahájil svoji charitativní čin-
nost tím, že rozdal veškeré dědic-
tví získané po rodičích a naplnil 
tak Kristovu výzvu „prodej všechno 
co máš a rozdej chudým“. To udě-
lal doslova a dostál se velké oblibě 
u svého křesťanského lidu, ve svém 
kraji v Lykiji, jemuž byl pak po léta 
dobrým pastýřem a biskupem. Naše 
představa Mikuláše je jako staršího 
muže s vousem, ale je nutno si uvě-
domit, že to byl jeden z nejmladších 
biskupů vůbec.

Mikuláš byl člověk, který přežil 
tři období, kdy se totálně měnil náš 
řecko-římský svět. Jako biskup začal 
působit za vlády císaře Diokleciána, 
tedy ještě v době pronásledová-
ní křesťanů ze strany Římské říše. 
K tomu docházelo na začátku 4. 
století v Lykii. Římští panovníci pro-
následovali, věznili, mučili a zabíjeli 
lidi, kteří věřili v Ježíše Krista. Pro-
tože pomáhal a všemožně podporo-
val pronásledované křesťany, v roce 
310 Římani uvrhli do žaláře a těžce 
trýznili i Mikuláše. Prý snášel mučení 
tak statečně a trpělivě, že to zapů-
sobilo na samotné věznitele a zase 
ho propustili. Traduje se, že jej celé 
město vítalo před branami vězení.

V roce 313 pak svatý Mikuláš za-
žil vydání dokumentu tzv. Milánské-
ho ediktu, díky kterému začalo být 
křesťanské náboženství tolerováno. 
Tento dokument byl spojen s po-
stavou Konstantina I., během jehož 
vlády došlo opět k mnoha změnám, 
a jednou z nich bylo upevnění politic-
ké moci v rukou císaře. Mikuláš za-
žil celé období vlády Konstantina I. 
Velikého, který později vešel do dě-
jin jako první pokřtěný římský císař 
a zakladatel Konstantinopole. Roku 
325 se Konstantin, stejně jako Mi-
kuláš, účastní slavného Nicejského 
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koncilu, který defi noval základní poj-
my víry. Na tomto koncilu dal údajně 
Mikuláš facku Ariovi za zpochybňo-
vání božství Ježíše Krista a narušo-
vání jednoty církve. Kromě této údaj-
né facky se nikde neobjevuje z jeho 
strany žádné násilí. Svatý Mikuláš 
měl přirozenou autoritu, řešil spory 
velmi mírově a nikdy ne násilnicky. 
Svoje obrovské charisma nezneuží-
val, ale dal do služeb Božích. Miku-
láš byl zastáncem spravedlnosti, je 
pověstná jeho aktivita veřejná, vstu-
poval do státních soudních procesů 
nespravedlivě obviněných.

Svatý Mikuláš se ve své Myře 
staral o chudé, a o ty, kteří už ztra-
tili jakoukoliv naději. Musel být mi-
mořádný diplomat, protože jestliže 
chtěl zachránit děti z otroctví, musel 
jednat s mocnými obchodníky a po-
stavit se zároveň s odvahou proti 
obrovské síle peněz a moci. Více 
zdrojů se zmiňuje o Mikulášově vý-
jimečné štědrosti vůči chudým. Když 
byl nedostatek, tak nechal dovést 
obilí. Ty dovozy obilí jsou opředeny 
různými bájemi a legendami. Napří-
klad během velkého hladu přistálo 
v Andriake u Myry několik alexandrij-
ských lodí. Byly plně naloženy obilím 
a měly plout dále do hlavního města. 
Místní obchodníci o tom informova-
li Mikuláše a ten vstoupil na palubu 
a poprosil námořníky, aby dali lidem 
část nákladu určeného pro císaře. 
Na Mikulášovu naléhavou prosbu 
lodníci část nákladu sice ponechali, 
ale obávali se hněvu císaře. Mikuláš 
jim slíbil, že osobně problém vyřídí 
s výběrčím daní a kontrolory váhy. 
Při příjezdu do hlavního města a vy-
kládce obilí námořníci zjistili, že ne-
chybí ani jeden pytel obilí a po jeho 
zvážení kontroloři nic neříkali, proto-
že váha byla stejná, jako když obilí 
odplouvalo z Alexandrie.

Celkově je životopis Mikuláše 
naplněn mnohými zázraky a legen-
dami, které tvoří s Boží pomocí. 
Podle jedné legendy Mikuláš i po 
své smrti každý rok o Vánocích pro-
cházel svým městem, v přestrojení 
obcházel obydlí chudých a kladl jim 
před dveře pozlacená jablka a oře-
chy. Mezi nejznámější legendy patří 
příběh zchudlého šlechtice z Myry, 
který se rozhodl prodat své tři dcery 
do veřejného domu. Když se to Mi-
kuláš dozvěděl, hodil po tři po sobě 
následující noci tajně do jejich poko-
je hroudu zlata, aby si mohly opatřit 
věno a řádně se provdat. Mikuláš ob-

darovával skrytě v utajení, aby nebyl 
vidět. Na tomto je patrná Mikulášova 
obrovská štědrost, nevystavující se 
na obdiv. Právě připomínka tohoto 
dobročinného skutku dala vznik poz-
dějšímu zvyku dávat před svátkem 
svatého Mikuláše dětem nadílku.

Další legenda je až hororová a vy-
práví, že v období velikého hladu 
se Mikuláš ubytoval u hostinského, 
který zabil tři malé hochy a rozse-
kaná těla naložil do soli, aby měl co 
podávat hostům. Svatý Mikuláš to 
svým duchovním zrakem rozpoznal 
a všechny tři děti opět probudil k ži-
votu, takže doslova vstaly z mrtvých.

Za svého života bojoval svatý Mi-
kuláš také proti pohanským kultům 
a uctívání model. Legenda aurea 
nás zpravuje o tom, jak dal pokácet 
strom zasvěcený bohyni Dianě. Ta 
na oplátku vytvořila olej planoucí na 
kamenech na vodě a pod falešnou 
záminkou jej předala námořníkům, 
aby jimi pomazali stěny kostela, kde 
biskup Mikuláš kázal. Mikuláš se 
však včas objevil, vylil olej do moře 
a to hned vzplanulo vysokými pla-
meny. Moře a námořníci hrají hlavní 
roli i v další legendě, která vypráví, 
že za velké bouře se světec objevil 
mezi lodní posádkou a účinnou po-
mocí zachránil jejich loď. Jiná po-
dobná legenda je o tom, jak vyplul 
ze svého biskupského města na 
pouť do Jeruzaléma, když začala na 
moři obrovská bouře. Mikuláš poznal 
zlého démona ukrytého v posedlé 
ženě, která byla na palubě. Pomocí 
motliteb zlého démona z ženy vy-
hnal a tím ji, námořníky i celou loď 
zachránil.

Tento typ historek a legendárních 
zázračných příběhů inspirovalo v zá-
padních zemích k vytvoření tradice 
chození Mikuláše v předvečer jeho 
svátku. S andělem a čertem sym-
bolizujícího zkrocení zlého ducha, 
démona a ďábla na řetězu, který na 
známých obrazech Josefa Lady vět-
šinou klečí před Mikulášem, jako Bo-
žím zastupitelem. Má jít o čerta zkro-
ceného a spoutaného, který sice na 
děti pouští hrůzu, ale musí Mikuláše 
poslouchat.

Mikuláš zemřel ve vysokém stáří 
kolem roku 350 po Kristu. Mikulášovi 
životopisci se shodují na dni úmrtí 6. 
prosince. Toto datum se ve středově-
ku spojovalo s vírou v bohatství, proto 
obchodníci toho dne rádi uzavírali slo-
žité obchody. Na pohřeb svatého Mi-
kuláše se sešlo mnoho biskupů. Brzy 

po smrti byl uctíván jako světec a jeho 
hrob v Myře se stal vyhledávaným 
poutním místem. Nad jeho hrobem 
se dělo mnoho zázraků a jeden z nich 
přetrvává až dodnes. Je to zázračný 
a vědou nevysvětlitelný fenomén, do-
svědčený už tehdejšími kronikami. 
Již krátce po jeho smrti začalo z jeho 
těla vytékat tzv. miro (vonný olej) ne-
boli mana. Tento olej byl velice léčivý 
a tehdy si jej mnoho lidí bralo s sebou 
domů a bylo jím uzdraveno. Tato te-
kutina se vytváří na kostech svatého 
Mikuláše z neznámých důvodů. Ve 
skutečnosti je to po chemické strán-
ce voda. Nejedná se ale o prosakující 
nebo vyvěrající vodu odněkud. Mana 
byla laboratorně analyzována a defi -
nována jako abnormálně čistá voda, 
která se běžně v přírodě ani nevy-
skytuje. Tento jev miro neboli mana 
se zachoval i přes fyzické přenesení 
ostatků a přes tisíciletí až dodnes. 
Můžeme říci, že v ostatcích svatého 
Mikuláše se propojuje duchovní a tě-
lesný aspekt. Jednak jsou to hmotné 
relikvie, které jsou připomínkou toho, 
že se jednalo o reálnou osobu. V du-
chovním aspektu je to miro, které 
nemá vysvětlení a je zázračnou re-
likvií.

Ostatky svatého Mikuláše byly 
převezeny v roce 1087 z Myry do 
italského Bari, kde se nachází do-
dnes. Důvod přesunutí jeho ostatků 
je nutné chápat v historických sou-
vislostech. Na začátku 80. let padla 
Myra do rukou Turků, světcovo tělo 
již nebylo v bezpečí. Proto jej z této 
neklidné oblasti v roce 1087 celkem 
62 italských námořníků, nebo spíše 
řeckých námořníků žijících v Itálii, 
vyzvedlo a převezlo v rychlosti do 
přístavu Bari na jihu Itálie. Tím ostat-
ky de facto zachránili, protože Myra 
zanikla po velkém muslimském úto-
ku. Pozoruhodně z ní zůstala jen 
prázdná hrobka svatého Mikuláše. 
Už před příjezdem do Bari byl svatý 
Mikuláš velmi uctíván jak východní-
mi křesťany, tak západními. Bazilika 
svatého Mikuláše v Bari patří dodnes 
k nejvýznamnějším románským cír-
kevním stavbám v jižní Itálii. Jeho 
obyvatelé slaví svatého Mikuláše ka-
ždý rok 8. května, v předvečer pře-
nesení ostatků, ohromnou slavností.

Přenesení ostatků do Itálie inici-
ovalo zájem o tohoto světce a jeho 
uctívání v celé západní církvi. Svatý 
Mikuláš je snad jediný novozákonní 
světec, jenž v jisté míře přežil i v pro-
testantském světě. Mnoho angli-
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kánských kostelů je mu zasvěceno, 
a mnoho luterských a reformátor-
ských kostelů se nazývá Nicolaikir-
che, Mikulášův kostel, aniž je přímo 
uctíván. Tímto je docela dobře zkle-
nut oblouk mezi východní a západní 
církví v podobě právě onoho svaté-

PAMĚŤ NÁRODAPAMĚŤ NÁRODA
Motto:
„Zapomínat je snadné. Proto natáčíme a vyprávíme 

svědectví, která nesmějí zmizet.“
Projekt Paměť národa obsahuje velké množství vzpomí-

nek pamětníků, kteří svůj aktivní život prožili převážně v mi-
nulém století a jsou tak přímými svědky událostí té doby. 
Je spravován neziskovou organizací Post Bellum, s jejíž 
činností se můžeme každoročně seznamovat např. pro-
střednictvím televizního vysílání, kdy pravidelně připomíná 
a oceňuje nositele těch nejsilnějších příběhů a osudů, kte-
ré velmi negativně ovlivnily nejen jejich životy, ale i životy 
jejich blízkých. V databázi pamětníků jsou také dva rodáci 
z Krumvíře, a to paní Ludmila Charvátová (1919 – 2021) 

a p. Stanislav Peroutka (1933-2021). Jejich svědectví si 
můžete poslechnout ve zvukové nahrávce nebo si přečíst 
zkrácený přepis. Seznámit se s tímto projektem můžete na 
webových stránkách: https://www.pametnaroda.cz. V sekci 
Pamětníci si do vyhledávače zadáte jméno pamětníka nebo 
název města, obce. Všechno jsou to svědectví, se kterými by 
se měli všichni, kteří toto období nezažili nebo o něm nemají 
informace, seznámit. Možná v jejich světle by se nám ne-
zdály některé naše dnešní problémy tak velké a neřešitelné.

Anna Straková
Poznámka redakce: v některém z dalších čísel se 

k projektu Paměti národa určitě vrátíme a minimálně části 
věnované krumvířákům zpracujeme.

ho Mikuláše. Na východě se klade 
důraz spíše na hledání spravedlnos-
ti, tedy aspekt Mikulášova politické-
ho působení. Na Západě je důraz na 
Mikulášovu štědrost, ale na Východě 
i na Západě se shodně zdůrazňuje 
jeho divotvornost a spiritualita. Svatý 

Mikuláš se díky tomu všemu stal po 
celém světě, napříč tisíciletími a na-
příč církvemi zdrojem různorodých 
národních tradic.

(red)
Zdroj: ČT – Mikuláš – Svatý mistr 

v obdarovávání

VÍTE, ŽE...
Výstavba supermarketu Penny 

Krumvíř trvala devět měsíců, pro-
dejní plocha činí 900 m2 a před pro-
dejnou je zákazníkům k dispozici 
celkem 64 parkovacích míst. V době 
otevření pracovalo na prodejně 14 
zaměstnanců a jejich počet se bude 
měnit v závislosti na obratu a prů-
měrném nákupu. Řetězec Penny má 
v každé prodejně stejný sortiment, 
na počátku u nás nabízel 2600 dru-
hů zboží. Tento počet se bude opět 
měnit v závislosti na sezoně.

První zákazník při otevření této 
prodejny byl z Klobouk a obdržel na 

uspořádán Sjezd rodáků, občanů 
a přátel Krumvíře. Hlavním orga-
nizátorem byl Martin Foretník st., 
zapojena byla téměř celá obec, 
škola, všechny organizace. Bo-
hatý třídenní program zahrnoval 
národopisná vystoupení (volba 
stárků, zavádka, svatební zaliko-
vání přespolního, zarážení hory), 
ve kterých účinkovala chasa, žáci 
ZDŠ a občané. Vystoupil mužský 
pěvecký sbor za řízení sbormistra 
Jos. Macháčka, cimbálová mu-
zika a dechová hudba. Hlavním 
sobotním programem bylo uve-
dení lidové hry se zpěvy a tan-
ci „Zbojníkova nevěsta“ o třech 
jednáních. Rovněž účinkovala 
chasa a lid z Krumvíře. Po celé tři 
dny byla k vidění výstava Stanisl. 
Ševčíka „Krumvíř ve fotokameře“, 
„Škola v Krumvíři“, národopisné 
expozice aj.

- U příležitosti Sjezdu rodáků vydal 
MNV representační monografi i 
čestného občana Krumvíře, spi-
sovatele Arnošta Ondrůje s ná-
zvem „Krumvíř – minulost i sou-
časnost jihomoravské vesnice“, 
kterou svými fotografi emi doplnil 
Stanislav Ševčík.

Anna Straková

uvítanou dárkový koš. Celkem v den 
zahájení zavítalo do supermarketu 
celkem 1226 platících zákazníků.

Sídlí zde rovněž společnost MA-
KOVEC a.s., která kromě čerstvého 
masa z porážky nabízí také uzeniny 
a produkty z teplého pultu.

Paní Ditmarová, vedoucí prodeje 
Penny market s.r.o.

Před padesáti lety ….
- Byla zastřešena nová budova 

místního národního výboru po do-
končení hlavního zdiva

- Bylo zavedeno elektrické osvětle-
ní kolem potoka ke stadionu, ke 
koupališti a i na stadioně

- Na letním fi lmovém festivalu byl 
promítnutý v předpremiéře tele-
vizní fi lm „Maryša“ jako poděko-
vání tvůrců krumvířským obča-
nům za spolupráci a zapůjčené 
kroje, a to za účasti režiséra prof. 
A. Dvořáka a hlavních představi-
telů J. Obermaierové (v Praze ji 
do kroje oblékaly tetičky J. Koneč-
ná a L. Charvátová), J. Beka a J. 
Satoranského. Tato akce vyvo-
lala velký ohlas i v okolí, domácí 
i přespolní zcela zaplnili hlediště 
na stadioně.

- Ve dnech 3. – 5. srpna 1973 byl 
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Poděkování Poděkování 
 V neděli 10.12.2023 se v Kulturním domě konal Ad-

ventní koncert, kde vystoupily děti z místního dětské-
ho folklorního souboru Pantlička a žáci ZUŠ Klobouky 
u Brna. Kdo se akce zúčastnil, určitě bude souhlasit, že 
se koncert vydařil a všechny nás naladil do vánoční ná-
lady. Děti byly velmi šikovné a závěrečný dlouhý potlesk 
byl opravdu zasloužený. Proto bychom chtěli poděkovat 

především vedoucím DFS Pantlička Kateřině Valihracho-
vé a Boženě Svobodové za jejich obětavou práci, za tr-
pělivost, kterou mají s dětmi při nácviku vystoupení, za 
všechno vynaložené úsilí při přípravě vystoupení a také 
za to, že u dětí probouzejí lásku k folkloru a udržují tak 
naše tradice při životě.

Rodiče dětí z Pantličky

Předčasný vánoční dárek pro všechny a splněný senPředčasný vánoční dárek pro všechny a splněný sen
Možná se mnozí z vás nad názvem tohoto příspěvku. 

Začnu tedy od začátku. Jmenuji se Jaroslav Otýpka a byd-
lím už přes 40 let v Blansku. Asi pár starších spoluobčanů 
mě zná a jen pro ty mladší chci říct, že pocházím z bývalé 
hospody U Pepika /Josef Krča/ a a skoro 30 let jsem bydlel 
v Krumvíři, vlastně bydlím tam stále i když jednou za 14 
dní.

No a díky té hospodě a mému strýci Pepikovi jsem měl 
asi před 4 roky sen zorganizovat něco prospěšného pro 
všechny občany Krumvíře i okolí. A protože ten můj strýc 
Pepik mě vlastně od malička dost ovlivňoval, tak mě mno-
hokrát říkal, že vybuduje vedle jezírka penzion pro hosty 
spojený s větším koupalištěm. I když v té době myšlenka 
koupaliště byla na vesnicích v podstatě velmi novátorská, 
možná až iluzorní. Jenže stalo se to, že přišla 2. světo-
vá válka, potom znárodnění všeho/i hospody/, pád měny  
a bylo po všem.

Jezírko /na křižovatce pod Kašnicí/ ještě v té době fun-
govalo, vody tak bylo maximálně 1,5 metru. My kluci jsme 
se tam od 60 let minulého století chodili koupat a hlavně 
v zimě bruslit, protože v té době byly ještě normální zimy 
a tloušťka ledu bývala 20 až 30 cm. Ono totiž to jezírkou 
patřilo k hospodě a přes zimu se tam těžil led, který se 
ukládal na sebe do místnosti zvaná ledovna na výšku asi 5 
metrů a na hoře se po celý rok chladily sudy s pivem, pro-
tože v té době do začátku války nebylo ještě chladící zaří-
zení. A je pravda, že si nedovedu představit, že by chlapi 
v hospodě pili teplé pivo.

A čas tak nějak běžel a já jako normální důchodce, kte-
rého nebaví sledovat seriály v různých TV jsem si řekl, že 
by bylo dobré zbudovat něco prospěšného pro všechny 
občany, ale také aby to mělo určitý efekt. Věděl jsem, že 
stát v současném období nebude dotovat nějaké relaxační 
zóny , protože má jiné priority. Tak mě napadla myšlen-
ka sehnat nějakou fi rmu, která na místě bývalého jezírka 
postaví úměrné obchodní centrum pro občany. Zpočátku 
jsem si říkal, chlapče, ty jsi dost naivní, proč by někdo sta-
věl zrovna obchodní centrum v Krumvíři. No a začal zjišťo-
vat kontakty na majitele takových obchodních center.

Musím otevřeně říct, že se to podařilo díky jednomu 
krumvířskému občanovi, a já mu za to velmi, velmi děkuji. 
Potom mě kontaktovali zástupci fi rmy Penny a už se akce 
rozjela. Všechny přípravné práce/hlavně různá povolení od 
všech úřadů/ trvaly 3 roky. A také díky kladnému a kontruk-
tivnímu postoji vedení obce a jejímu zastupitelstvu se stalo 
to, že se Penny 21. září 2023 otevřelo. A toto je vlastně 
ten malý předčasný dárek na Vánoce. Sice je pro všechny, 
není příliš osobní, ale je. No a já se vždy těším, když jednou 
za 14 dní jedu domů do Krumvíře a v klidu si nakoupím 
čerstvé pečivo atd. v obchodě a hlavně v akci. A o tom to je.

Závěrem chci ještě jednou velmi poděkovat všem, kteří 
se na tomto díle podíleli a aby byla vždy spokojenost na 
vaší straně.

Přeji vám všem krásné prožití svátků vánoční a hodně 
pohody a klidu v roce 2024.

Jaroslav Otýpka

Z REDAKČNÍ POŠTY
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15.10. proběhlo vítání občánků. Novými občany Krumvíře jsou Agáta Dufková, Adéla Zvoničová, Adriana Vytrhlíková, 
Viktorie Brabcová, Jan Kofroň, Natálie Luskačová, Eduard Rozkošný.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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KALENDÁŘ AKCÍ

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Prosinec 2023
22.12.  Koncert DH Mladá Trboušanka – Vánoční koncert – KD
26.12.  ČZS – Štěpánský košt – stadion

Rok 2024
20.1. Krojovaný ples
17.2.  Maškarní ples SK Krumvíř
24.2.  Maškarní ples – ZŠ a MŠ Krumvíř – KD
2.3.  Koncert Alkehol + Arakain – KD
10.3.  ČZS – Degustace – KD
16.3.  ČZS – Josefský košt – KD
13.4.  Koncert Lucie Bílá – KD 
27.4. Otevřené sklepy Krumvíř – www.sklepykrumvir.cz
27.4. Koncert Argema – KD
5.5.  DFS Pantlička – Krojované odpoledne – KD
17.5.  Koncert Olympic – KD

JUBILANTI
za období od 1.8.2023 do 30.11.2023
Hrabcová Marie 84let
Loziášová Marta 85let
Luskačová Marie 82let
Vytrhlíková Anežka 84let
Kopřivová Helena 86let
Všetečková Štěpánka 80let
Tichý František 85let
Mandelíková Ludmila 84let
Rudnická Ludmila 82let
Sláčíková Františka 82let
Weiss Jiří 88let
Jakubčíková Anežka 84let
Huspenina Rudolf 81let
Tichá Ludmila 84let
Charvátová Jitka 85let
Prokop Jiří 82let
Prokopová Marie 84let
Mandelík Stanislav 90let
Ledahudcová Marie 86let

Komosná Eva 80let
Kuchařová Irena 92let
Kolouchová Božena 83let
Ondrůjová Jana 82let
Peloušková Emilie 82let
Sláčík Miroslav 85let
Kučerová Marie 80let
 
PŘIHLÁŠENÍ
za období od 1.8.2023 do 30.11.2023
Hutáková Eliška č. p. 176
Kofroň Jan č. p. 369
Veselý Viliam č. p. 463
Kostka Michal č. p. 48
Boháčová Zuzana č. p. 48
Huserková Jana č. p. 372
Maliňáková Gabriela č. p. 372
Kostrhunová Marie č. p. 403
Rozkošný Eduard č. p. 372
Luskačová Natálie č. p. 403
Vaďurová Sabina č. p. 49

Horáková Jana č. p. 510
Lebruška Aleš č. p. 510
Lebruška Šárka  č. p. 510

ODLÁŠENÍ
za období od 1.8.2023 do 30.11.2023
Kraicinger Petr č. p. 244

NAROZENÍ
za období od 1.8.2023 do 30.11.2023
Hutáková Eliška č. p. 176
Kofroň Jan č. p. 369
Veselý Viliam č. p. 463
Rozkošný Eduard č. p. 372

ÚMRTÍ
za období od 1.8.2023 do 30.11.2023
Líznarová Kristyna č. p. 379
Požár Antonín č. p. 366
Gavendová Jana č. p. 351
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Mateřská školaMateřská škola
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Zahájení adventuZahájení adventu
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Adventní koncert Pantličky
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